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Desde la Alcaldía d
El Jardí 
Municipal 
recupera el 
seu aspecte 
més lúdic 
Després de la seua remodelació tornava 
a obrir les seues portes el passat 2 de ju-
liol. Els treballs realitzats li han donat un 
aspecte més modern i actualitzat a les 
instal·lacions.

Les Regidories de Cultura i Joventut i de 
Parcs i Jardins, van preparar per a la jornada 
activitats amb tallers i espectacles de màgia, on 
els més menuts van gaudir amb els seus ger-
mans i amics d’una vesprada lúdica, altres van 
aprofitar per veure la nova imatge del parc.

Les reines del 2014 Inés Lei Graciá i Ra-
quel Abellán, junt a l’alcalde del Pinós, Lázaro 
Azorín, foren els encarregats de descobrir la 
placa davant el nombrós públic que va acu-
dir al acte: representants de pedanies, corts 
d’honor infantil i major, així com regidors del 
consistori pinoser.

La regidora de Parcs i Jardins, Silvia 
Verdú, destacava que van a continuar millo-
rant-se la resta de zones verdes del municipi. 
Per la seua part, l’Alcalde del Pinós, Lázaro 
Azorín, convidava a gaudir a xiquets i majors 
d’estes millorades instal·lacions que estos dies 
de fira i festes tindran més activitat que habi-
tualment, ja que acullen la majoria dels actes 
que es realitzen amb motiu de les nostres fes-
tes majors.

El Jardí Municipal és un dels espais pú-
blics més visitats del poble pels seus jardins 
o zones de joc, però també, per les seues 

dimensions, acull bona part dels actes cultu-
rals, esportius o festius del municipi.

 
NOVES MESURES DE SEGURETAT 
La Regidoria de Parcs i Jardins ha ampliat la 
vigilància al Jardí Municipal amb la incorpo-
ració de diverses càmeres de seguretat que 
han sigut repartides pel recinte, en les zones 
de jocs i banys públics. Les càmeres estaran 
connectades les 24 hores a la Policia Local.

Aquesta mesura, que ja estava anunciada 
per l’equip de govern, pren major notorietat 
ara que ha desaparegut una de les engrun-
sadores per a minusvàlids a la zona de jocs. 

Des de la Regidoria es demana 
col·laboració ciutadana i conscienciació 
als espais públics perquè no ocorreguen 
fets com aquest.

NOVA ACTIVITAT AL JARDÍ
Una vegada realitzada la reobertura, el Jardí 
Municipal tornava a enregistrar l’activitat cul-
tural d’estiu, albergant les habituals sessions 
cinematogràfiques en les quals es van poder 
veure Big Hero 6 i, tot seguit, Maléfica.

El dijous 16 de juliol, van arribar els pa-
llassos Mabsutins amb “El Nas Arrelat”, per 
a l’entreteniment de grans i xiquets. Un es-
pectacle de circ que incloïa equilibri, monoci-
cle, jocs malabars  i, per suposat, música en 
directe.

El diumenge 19 de juliol, va acollir el con-
cert de les Bandes Juvenils on van participar 
la Societat Unió Lírica del Pinós i “La Espe-
ranza” de Sant Vicent del Raspeig. Dins del 
XII programa d’intercanvis musicals de la Fe-
deració de Societats Musicals de la Comunitat 
Valenciana. 

Casi sin pensarlo estamos a punto de iniciar 

nuestras fiestas patronales, tan solo unas 

semanas después de que la ciudadanía nos 

diera un amplio apoyo para seguir gober-

nando Pinoso otros cuatro años.

En el último número de la revista “El 

Cabeço” se reprodujeron algunas de las pa-

labras que pronuncié en el discurso de inves-

tidura, pero permitidme que agradezca a los 

ciudadanos que nos votaron el pasado 24 de 

mayo la confianza puesta en nosotros como 

gestores de este ayuntamiento, otorgándo-

nos 9 de los 13 ediles que conforman nuestra 

Corporación Municipal.

Y a quienes votasteis otras opciones, de-

ciros que el cargo de Alcalde de Pinoso obliga 

a serlo de todos y cada uno de los habitantes 

de este pueblo, que tanto queremos, por cuyo 

bienestar trabajamos.

Lo cierto es que este es un tiempo 

nuevo, en el que tenemos muchos proyectos 

que esperamos poner en marcha, y para los 

que queremos contar con vuestra opinión.

Nuestra línea de acción ya la conocéis, y 

considero que es importante seguir por ese 

camino, evitando gastar más de lo que ten-

gamos, porque ya sabemos las consecuencias 

que otras políticas generan con el tiempo. De 

hecho, todavía queda mucho por hacer.

Trabajando de esta manera nos ha sido 

posible reducir nuestro endeudamiento, y al 

mismo tiempo mantener los servicios que 

presta este ayuntamiento a la sociedad, que 

no son pocos.

Por ello, mi gratitud hacia el departa-

mento de Hacienda por su trabajo, que ha 

permitido que nuestro municipio sea uno 

de los que tienen unas cuentas más sanea-

das, y también para los ediles y responsa-

bles de cada departamento, que han sabido 

adaptarse a las circunstancias económicas y 

ajustarse a sus respectivas partidas presu-

puestarias.

Ahora, gracias a esos excelentes resul-

tados económicos, nos es más fácil acceder 

a nuevos programas de ayudas como el Plan 

de Impulso Económico, puesto en marcha por 

el gobierno central. Hemos solicitado adherir-

nos a dicho plan, ya que nos permitirá hacer 

frente en mejores condiciones a la senten-

cia del cierre de la planta de cogeneración 

eléctrica de Frutos Secos Mañán, a través de 

una operación de préstamo que tendría unos 

intereses muy reducidos. Además, algunas 

entidades bancarias ya han mostrado su in-

terés por concedernos ese préstamo, dado 

que hemos demostrado que este es un ayun-

tamiento cumplidor con sus compromisos.

Gracias a nuestro empeño, y a que los 

proyectos que presentamos suelen estar muy 

bien estudiados, el renovado Jardín Municipal 

ya es una realidad. Precisamente estos días 

de Feria y Fiestas vuelve a ser el epicentro de 

la fiesta, ya que el pasado sábado 25 de julio 

tuvimos oportunidad de acompañar a nues-

tras reinas y damas en su coronación, y estoy 

seguro que todas ellas nos harán disfrutar de 

unos días de fiesta y alegría que arrancan 

este sábado 1 de agosto.

Al hablar de fiestas he de destacar que 

se ha producido un cambio al frente de esta 

concejalía, y me gustaría agradecer a Elisa 

Santiago su dedicación en estos últimos 

cuatro años, y a su sucesor, César Pérez, 

por haber trabajado muy duro estas últimas 

semanas para cerrar una programación que 

considero muy completa y con novedades 

que esperamos sean del gusto de todos. Su 

esfuerzo y el de la Comisión de Fiestas creo 

que merece la pena destacarlos aquí.

Además, hace 75 años llegaba a Pinoso la 

venerada imagen de la Virgen del Remedio (el 

4 de agosto de 1940), y aunque las conmemo-

raciones oficiales se llevaron a cabo los días 

19 y 20 de junio, estos días de fiesta seguro 

que volveremos a emocionarnos viéndola en-

tronizada en su pabellón, llevándole flores en 

la ofrenda, o acompañándola en la Solemne 

Procesión del 8 de agosto.

Disfrutad de nuestras fiestas al máximo. 

Sentid el cariño de familiares y amigos, di-

vertíos en cualquiera de las actividades pro-

gramadas, paseando por el recinto ferial o 

corriendo delante de las vaquillas. Sonreíd 

viendo a los niños disfrutar de las atraccio-

nes, o en las propuestas que los grupos luci-

rán en la colorida cabalgata de carrozas. Hay 

mil y un motivos para vivir la Feria y Fiestas, y 

espero compartirlos con todos vosotros.

Bones festes!

LÁZARO AZORÍN SALAR

Alcalde Excmo. Ayto. de Pinoso

«este es un 
ayuntamiento 

cumplidor con sus 
compromisos»

«Hay mil y un 
motivos para vivir 

la Feria y Fiestas, y 
espero compartirlos 
con todos vosotros»

«El cargo de Alcalde de Pinoso 
obliga a serlo de todos y cada uno 
de los habitantes de este pueblo»
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Pinoso podría beneficiarse del Plan de Impulso Económico para 
hacer frente a la sentencia del caso Mañán

Continúa la regularización de puestos de trabajo

Balance positivo de los cursos 

de FUNDESEM

El primer semestre del año 
cierra con un descenso del 
paro en 48 personas

Viveros de empresas

Fomentando el empleo

En el pleno ordinario del pasado 21 de 
julio, la Corporación al completo aprobó 
solicitar su adhesión a este plan, con el fin 
de hacer frente a la sentencia del cierre 
de la planta de cogeneración eléctrica de 
Frutos Secos Mañán. Puesto que el plazo 
de este fondo promovido por el Ministe-
rio de Hacienda concluía este 31 de julio, 
el ayuntamiento ha solicitado información 
para estudiar la posibilidad de formalizar 
una operación de préstamo a largo plazo 

(10 años), con la que financiar las necesida-
des económicas derivadas de la ejecución 
de la sentencia del Tribunal Superior de 
Justicia de la Comunidad Valenciana (sala 
de lo contencioso administrativo), que 
obliga al Ayuntamiento de Pinoso al pago 
de 3,2 millones de euros en concepto de 
responsabilidad patrimonial.

El consistorio pinosero cumple con los 
objetivos de estabilidad y deuda pública, 
así como el periodo medio de pago, y está 

al corriente de las obligaciones de informa-
ción y suministro económico financiero. Ello 
permite adherirse a este plan, que permitirá 
aplicar un interés mínimo del 1,311%, cuando 
actualmente el interés es del 5,5%. El edil 
de Hacienda, Francisco José López Collado, 
explicó que si el Ministerio no acepta que 
Pinoso se adhiera, se buscaría otra alterna-
tiva para reducir el pago de intereses, y que 
en todo caso llevaría consigo un duro plan 
económico-financiero. 

En el pleno del pasado 21 de julio se aprobó 
una modificación en la plantilla de personal, 
de manera que se reconoce a los conduc-
tores de la ambulancia municipal la labor 
que realizan y que no les corresponde, y a 
partir de ahora, como resaltaba el edil de 
Hacienda, Francisco José López, “es de 
justicia que tengan un complemento por las 
actividades extraordinarias que realizan”.

Tanto el alcalde como el edil recordaron 
que en repetidas ocasiones se ha solicitado a 
la Conselleria de Sanitat una solución a esta 

situación anómala, ya que los conductores de 
transporte sanitario que dependen del Ayun-
tamiento de Pinoso están asumiendo labores 
de conserjería o guardias nocturnas en el 
centro de salud, un edificio que depende de 
la propia Conselleria.

También se ha creado la plaza de coor-
dinador de deportes, ya que la legislación ac-
tual obliga a que los municipios mayores de 
5.000 habitantes cuenten con este puesto, y 
que sea ocupado por un licenciado en Educa-
ción Física.

La edil de Deportes, Silvia Verdú, anun-
ció que tras aprobar la plaza ya se está tra-
bajando en la elaboración de las bases, y 
argumentó que se ha intentado abrir la con-
vocatoria a otras titulaciones, pero la legisla-
ción actual lo impide.

En cuanto a la tercera plaza que se ha 
regulado, es la de conserje del pabellón depor-
tivo, adaptándola a la realidad actual. En esa 
misma línea, el ayuntamiento va a continuar 
adecuando la plantilla de personal a las circuns-
tancias actuales de cada puesto de trabajo. 

Durante el mes de julio, Pinoso ha acogido la primera edición en el 
municipio de la Escuela de Verano FUNDESEM Busines School, se 
trata de unos cursos que ofrecen formación de alto nivel para el 
crecimiento de la empresa.

Los participantes, empresarios, y estudiantes en su mayoría, han 
podido aprender de mano de excelentes profesionales distintos as-
pectos de la gestión empresarial a través de seis sesiones. 

Las diferentes ponencias se acompañaban de ejemplos reales, 
donde especialistas ayudaron a los alumnos a mejorar en eficacia 
empresarial, en la toma de decisiones y en su puesta en práctica, en 
pos del éxito profesional y empresarial.

La Escuela de Verano ha estado impulsada por la Concejalía de 
Desarrollo Local, sin coste alguno para el ayuntamiento, ni para los 
asistentes. 

Buenas noticias para la economía de Pinoso, que ha visto como en 
los seis primeros meses de este año 2015, el número de pinoseros 
en situación de desempleo ha disminuido hasta alcanzar la cifra de 
724 inscritos en el Servef. El descenso acumulado en este primer 
semestre del año ha sido de 48 trabajadores, todos los meses el paro 
ha bajado, excepto en marzo. En el pasado mes de junio abandonaron 
las listas del paro 10 inscritos.

El sector servicios ha contribuido notablemente al descenso del 
paro en nuestra comarca, debido a la época estival donde las contrata-
ciones en el sector turístico son más notables. También cabe destacar 
que el paro continúa afectando más a las mujeres que a los hombres. 

Las cuatro naves municipales ubicadas en el polígono industrial 
de Pinoso iniciarán su funcionamiento próximamente, ya que el 
consistorio ha iniciado el expediente de cesión de la parcela donde 
se encuentra el transformador eléctrico de la compañía Iberdrola, 
para que, en un breve espacio de tiempo, se inicie la prestación del 
servicio energético a las naves industriales de titularidad munici-
pal, ubicadas en el Polígono Industrial “El Cabezo”.

Hace unos días, visitaba las naves industriales el técnico del mi-
nisterio, y en breve se certificará el fin de la obra. 

La Concejalía de Empleo y Desarrollo Local, a través de la Agencia 
de Desarrollo Municipal ha vuelto a convocar los programas de ayu-
das para incentivar el empleo y el crecimiento empresarial.

Por una parte tenemos el denominado Programa de Ayudas a 
Empresas de Nueva Creación, que cumple su XI edición. La cuantía 
económica puede llegar hasta un máximo de 2.500 euros, depen-
diendo de las características de la empresa (teniéndose en cuenta si 
se es autónomo, la contratación de personal o la inversión realizada). 

La otra línea de ayudas es la correspondiente a la tercera edi-
ción del Programa de Ayudas Municipales a Empresas para la rea-
lización de contratos laborales a desempleados en este año 2015. 
Las ayudas se han establecido en 1000 euros para aquellas contrata-
ciones a jornada completa durante un mínimo de 3 meses por cada 
persona contratada y 500 para las contrataciones a jornada parcial, 
estableciéndose un límite máximo de 6 subvenciones por persona en 
cada empresa.

Serán beneficiarias, todas aquellas empresas privadas ubicadas 
en el término del municipio, siempre que cumplan los requisitos es-
tablecidos en las bases del programa: haber realizado los contratos 
desde el 01/01/2015 al 30/06/2015, que el trabajador no haya traba-
jado en la misma empresa en los 12 meses anteriores a la contrata-
ción o que la empresa tenga menos de 50 trabajadores entre otros.

Para optar a estas ayudas será necesario presentar toda la docu-
mentación en el Registro General del ayuntamiento. El plazo para la 
presentación de solicitudes será del 1 al 30 de septiembre de 2015. 
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Parcs i Jardins pDesarrollo Locald

Dotan de crédito las obras de 
mejora de Camino de El Prado

La oficina técnica de 
prevención realiza una 
jornada en Pinoso

Nova empresa per a la cura 
dels espais verds, ecoparc i 
reciclatge

Milloren els accessos al Parc 
de Maxi Banegas

El Pinós es suma a la investigació 
de les malalties rares

L’Àrea de Medi Ambient 
dobla el servei de recollida 
d’envasos lleugers

Wifi gratuito en la zona de baño 

del polideportivo 

En el pleno del 21 de julio se aprobó una modificación de crédito 
(nº 11/2015), por la que se consignan 49.394 euros que servirán 
para sufragar varias actuaciones, la más importante de ellas re-
ferente a las obras de reposición del firme del camino de El Prado 
(el 30% del presupuesto de la obra -17.992,21 euros-, que asumirá 
el ayuntamiento, ya que Diputación subvenciona el 70% restante). 
Recordar que el presupuesto total de la obra es de 59.974,04 euros, 
y que se trata de una vía muy transitada por vecinos de la zona sur 
del término municipal.

Gracias a esta modificación de crédito también se puede sufra-
gar la adquisición de material de tráfico, el mantenimiento de vías 
públicas y varias facturas del capítulo destinado a ermitas. Para ello, 
se dio baja a créditos de otras aplicaciones del presupuesto vigente 
no comprometidas. 

Los empleados de la empresa OTP (Oficina Técnica de Prevención), 
que se dedica a los Servicios de Prevención de Riesgos Laborales, 
se desplazaron hasta Pinoso para realizar una jornada cultural y de 
trabajo. Entre ellos, una pinosera, Verónica Rico Pastor, y compa-
ñeros de las provincias de Alicante y Valencia.

En su estancia en la localidad han tenido oportunidad de visitar 
la emblemática Torre del Reloj. El alcalde de Pinoso, Lázaro Azorín, 
tras la visita quiso saludarles e interesarse por su trabajo, y les invitó 
a visitarnos en más ocasiones, sobre todo en las fiestas patronales.

La jornada continuó en el Centro de Interpretación “Casa del 
Mármol y del Vino”, con una visita al museo y una reunión de trabajo, 
pues la empresa trata de programar a lo largo del año más reuniones 
de este tipo, para que sus trabajadores de la zona de Levante com-
partan su experiencia y aúnen criterios.

La jornada concluyó en un conocido restaurante de la localidad, 
donde degustaron el menú típico pinosero. 

Després de ser impugnada l’adjudicació per l’empresa Thaler S.A. 
que va quedar en segon lloc, front a l’adjudicatària Fobesa S.A., 
el Tribunal Administratiu Central de Recursos Contractuals nega a 
l’anomenada empresa la indemnització que reclamava, però esti-
mava una nova valoració d’ambdues ofertes.

L’Ajuntament es tornava a reunir en mesa de contractació, on 
finalment passa a ser l’empresa adjudicatària Thaler S.A. la que em-
prenga les tasques de neteja, manteniment, conservació i millora 
dels espais verds del terme municipal del Pinós. A més també es fa 
càrrec de l’Ecoparc i de la recollida selectiva de paper-cartró i enva-
sos lleugers. 

Per tal d’evitar més problemes, l’Ajuntament del Pinós ha portat a 
terme recentment obres de millora al Parc Maxi Banegas, donant 
resposta al malestar dels veïns, que es queixaven per l’alçament 
de les llambordes (adoquines), degut al creixement dels arrels dels 
arbres, el que ha provocat diverses caigudes i entropessons a les 
voreres.

Per solucionar este problema, els operaris municipals van pro-
cedir a traure les llosetes i col·locar formigó on abans hi havia arena, 
per tal de reforçar la zona i impedir que tornen a créixer els arrels.

A més, i aprofitant les obres, també van a habilitar-se rampes 
d’accés per a minusvàlids. 

Centenars de taps recol·lectats pels pinosers, que ja no tenen ús, 
han sigut recollits per membres de l’Associació de Discapacitats i 
Malalties Rares “Sense Barreres” de Petrer.

El col·lectiu acudia a la nostra localitat el 15 de juliol, per recollir 
les bosses guardades al magatzem Municipal.

Estos taps són destinats a la “Federación Española de Enferme-
dades Raras”, al projecte denominat “Tapones de esperanza” amb la 
finalitat de recollir fons que són destinats a la investigació.

Recordar que els llocs de recollida al Pinós són els Col·legis 
Santa Catalina i San Antón, Escola Infantil Municipal “La Cometa” i la 
seu de Medi Ambient. 

Des de l’Àrea de Medi Ambient, es comunica a tota la població que 
després de les incidències enregistrades en els últims dies, s’ha 
duplicat el servei de recollida dels contenidors de reciclatge (en-
vasos lleugers i paper-cartró), agraint la col·laboració dels veïns 
que han comunicat els problemes existents.

També animen a què es comunique (bé telefònicament o via Face-
book), si es comprova que algun contenidor està ple per poder avisar 
l’empresa i que es procedisca al buidat el més prompte possible. 

Las Concejalías de Deportes y Nuevas Tecnologías junto con la em-
presa Conecta-3 han puesto en marcha un servicio de wifi gratuito 
a todo aquel que lo solicite en las instalaciones deportivas. De este 
medio se podrá utilizar internet desde cualquier dispositivo móvil en 
las piscinas municipales y alrededores.

El sistema funciona con unas tarjetas identificativas que se de-
berán pedir en la conserjería del pabellón “García Córdoba” o en la 
conserjería de las piscinas.

Cada tarjeta tiene un número de usuario y contraseña que dará 
acceso a Internet y será válida durante toda la temporada de baño, 
hasta el 15 de septiembre. 
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Serveis Socials sMedi Ambientm
Nova campanya de voluntariat 
ambiental

Tecnologia més efectiva i 
ecològica en el control de 
plagues

Amb l’arribada de l’estiu i l’augment del risc d’incendis forestals, 
l’Àrea de Medi Ambient de l’Ajuntament del Pinós ha dut a terme 
una nova edició del Voluntariat Ambiental, amb l’objectiu de pre-
vindre incendis i vetllar per la protecció del patrimoni natural en 
el terme municipal.

El voluntariat desenvolupa la seua activitat durant tot l’any, en-
cara que els mesos de juliol i agost intensifica les seues tasques, cosa 
que requereix la planificació de les jornades de treball, per aquest 
motiu els interessats en col·laborar com a voluntaris en la campanya, 
deuen tramitar una senzilla sol·licitud en l’Àrea de Medi Ambient.

En ella, a més de les dades personals i l’autorització en cas de 
menors de 18 anys, s’indicaran els dies en què estarien disposats a 
participar com a voluntaris ambientals.

Les instàncies es poden descarregar en la pàgina web de l’àrea 
de Medi Ambient (www.medioambientepinoso.org) i es deuen reme-
tre al següent correu electrònic: informacion@medioambientepi-
noso.org.

TORNS I HORARIS 
Durant estos mesos, l’horari del voluntariat ambiental s’ha fixat de 10 
a 14 hores (de dilluns a divendres), encara que en funció de les acti-
vitats, cursos i tasques programades, podrà ampliar la seua jornada 
fins la vesprada i fins i tot per la nit.

Els caps de setmana l’horari s’amplia també per les vesprades. 
Els torns són de 10 a 14 hores i de 16:30 a 20:30 hores, i els voluntaris 
que participen en estes jornades tenen cobertes les dietes. 

Les activitats i eixides de camp nocturnes que s’organitzen 
estan en funció del programa i del nombre de voluntaris.

18 ANYS IMPULSANT LA PROTECCIÓ DEL NOSTRE ENTORN
Han passat ja 18 anys des que l’Ajuntament del Pinós impulsara el 
Voluntariat Ambiental, sense que des d’aleshores haja faltat ni un 
any a la seua cita amb la protecció i conservació del medi natural. 
El treball del Voluntariat Ambiental ha estat fonamental per al des-
envolupament de projectes de conservació i recuperació d’espècies 
amenaçades, algun d’ells pioners i de referència nacional. 

L’empresa que s’encarrega d’este tema al Pinós, Lokímica, ha re-
alitzat recentment el tractament habitual contra els escarabats, 
especialment en època estiuenca.

La mercantil ha utilitzat per primera vegada al municipi un nou 
producte insecticida, que ja s’ha aplicat amb èxit en altres localitats, 
denominat Inesfly.

Este producte s’aplica com una pintura i, a més de ser més 
persistent que els aplicats fins ara, resulta molt efectiu i molt més 
ecològic.

L’ús d’esta nova tecnologia resulta altament eficaç contra els 
insectes, tant per contacte directe com per inhalació.

En canvi, les pintures Inesfly no són perjudicials per a l’ésser 
humà, segons s’ha comprovat en els resultats de toxicitat obtesos 
en laboratoris i en el control de la salut de les persones que habiten 
en cases i espais pintats amb este insecticida. 

Diputació subvenciona el 
programa d’assessorament i 
atenció jurídica a la dona

Amortitzat el préstec de la 
residència geriàtrica

Treballadors municipals 
aprenen a enfrontar una 
parada cardiorespiratòria Signats els convenis de 

col·laboració amb l’associació 
d’Alzheimer i tercera edat

Este programa, que es realitza al Pinós al llarg de tot l’any, ha 
sigut subvencionat per l’organisme provincial amb 1.808,36 euros, 
i està inclòs en la convocatòria de subvencions a ajuntaments de 
la província, destinat als programes i activitats per a la igualtat 
d’oportunitats i prevenció de la violència de gènere que porta a 
terme la “Mancomunidad de la Vid y el Mármol”.

Este programa té l’objectiu, entre altres, d’oferir informació, 
orientació i assessorament necessaris en matèria de mal tractes i/o 
agressions sexuals, així com d’assessorar sobre qüestions relacio-
nades amb el dret familiar (processos de separació i divorci, drets 
i obligacions de parella, impagament de pensions en processos de 
separació matrimonial o similar, parella de fet, etc.), oferint també el 
dret a l’Assistència Jurídica Gratuïta en els casos que procedisca. 

Els socis de la “Mancomunidad de la Vid y el Mármol” han amortit-
zat de forma anticipada el préstec existent amb l’entitat Sabadell 
en relació al Geriàtric. En la sessió plenària celebrada el passat dia 
30 d’abril acordaren una modificació de crèdit per a este fi, donat el 
superàvit resultant de la liquidació del pressupost del 2014.

Transcorregut el termini de reclamacions sense que estes 
s’hagen presentat, quedava així aprovada l’operació en la que s’han 
amortitzat 196.688,92 euros, el 59% dels quals ha sigut aportat per 
l’Ajuntament del Pinós. 

L’11 de juliol, treballadors municipals, entre els que es trobaven 
conserges, conductors d’ambulància o membres de Protecció Civil, 
realitzaren un curs teoricpràctic de suport vital bàsic, per saber 
com actuar davant d’una reanimació cardiopulmonar (RCP). En al-
guns casos era la primera vegada que el realitzaven, mentre que per 
a altres va ser un recordatori, per saber cóm actuar en el cas que 
algú puga patir una parada cardiorespiratòria (PCR).

Este es el tercer curs de formació que es realitza al Pinós des que 
l’ajuntament va adquirir els desfibril·ladors, impartint-se a persones 
relacionades amb el món de l’esport, entrenadors, preparadors físics 
o conserges. Després de la teoria, van conèixer el funcionament d’un 
desfibril·lador semiautomàtic (DESA).

José Aurelio López, tècnic d’emergències sanitàries, va ser 
l’encarregat d’impartir les nocions i respondre els dubtes que planteja-
ven els assistents al curs, com havia fet dies abans amb els agents de la 
Policia Local del Pinós, el passat 10 de juny, ja que en la majoria dels casos 
la policia és la primera en arribar quan ocorren este tipus de situacions.

Des de fa més d’un any, el Pinós disposa de tres desfibril·ladors que 
estan ubicats en les zones esportives, el Centre de Salut i l’Ajuntament. 

L’import d’ambdós convenis ascendeix a 11.500 euros, i foren 
signats el passat 26 de juny entre la “Mancomunidad de la Vid y 
el Mármol”, representada en este acte per l’alcalde i la regidora 
de Serveis Socials, i les associacions locals de familiars i malalts 
d’Alzheimer “Respir” i amb l’Associació de la tercera edat “11 de 
Septiembre”, representades pels seus respectius presidents, Juani 
Prats i Luis Monzó.

El conveni amb l’associació “Respir” de Familiars de malalts 
d’Alzheimer contempla una aportació de 4.000 euros, en contra-
prestació pels tallers que es realitzen, en l’actualitat, al Centre de 
Convivència de la Tercera Edat, traslladant-se pròximament a l’edifici 
del Geriàtric.

L’acord amb l’Associació de la Tercera Edat “11 de Septiembre” 
té un import de 7.500 euros, una aportació econòmica que es des-
tina al gran nombre d’activitats que, al llarg de l’any, realitza este 
col·lectiu. 

CONVENI AMB LA ASSOCIACIÓ “RESPIR”

CONVENI AMB LA ASSOCIACIÓ “11 DE SEPTIEMBRE”
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Socientats Cultura c

Vesprades de lectura junt a 
les piscines municipals

La bandera multicolor va lluir 
en el consistori

Dedicatòria especial al cuiner 
Pepe García Sirvent en una 
novel·la dedicada a la cuina

L’edición XXIII de la Volta en 
Carro a la provincia d’Alacant 
va arribar a El Pinós

Activitats de Creu Roja Activitats juvenils al mes
de juliol

Caminada nocturna per la 
Serra del Carxe

La banda de música del Pinós 
actuarà al Mestalla

Un estiu més la biblioteca municipal “Maxi Banegas” s’ha traslla-
dat a les piscines amb l’objectiu d’apropar la lectura als banyistes, 
podent gaudir d’una gran varietat de revistes i títols, passant a 
anomenar-se “Biblioteca d’Estiu”.

Des de la Regidoria de Cultura i Joventut cada any impulsen esta 
iniciativa, que va començar fa uns anys amb la finalitat que la lectura 
es convertisca en el millor company, en un lloc diferent i a l’aire 
lliure.

Els banyistes han pogut gaudir de la biblioteca d’estiu fins el 30 
de juliol, concloent eixa vesprada amb un espectacle de contacontes. 

Amb motiu del dècim aniversari de l’aprobació de la Llei de matri-
moni Igualitari que va possibilitar la unió entre persones del mateix 
sexe, des de el passat 28 de juny han sigut molts els ajuntaments 
que s’han adherit a aquesta iniciativa. El 1 de juliol, també en el balcó 
de l’ajuntament de El Pinòs es va col·locar la bandera multicolor, que 
simbolitza l’orgull gay. Les encarregades de col·locar la bandera LGTB 
foren les regidores de Igualtat, Elisa Santiago junt a les regidores de 
Protocol, Inmaculada Brotons i la d’Educació, Neus Ochoa. 

L’escriptor gadità Fernando Gómez Mancha ha dedicat una segona 
edició del Ebook de la seua novel·la “El viejo cocinero o Cécile y las 
estrellas” a la seua família i a José Luis García Sirvent, que va faltar 
fa uns mesos, de qui destaca que, a més d’un amic, va ser magnífic i 
reputat cuiner, pioner la la cuina Slow Food, regentant amb maestria 
la Casa Rural i Restaurant El Sequé.

Tal i com expresa amb agraïment, Pepe va ser un dels seus lectors 
i li va donar suport sempre amb paraules d’ànim i fabuloses ressenyes 
que eixien de la seua ploma culta i mordaç. 

La zona de barraques, junt al pavelló d’esports “Enrique Tierno Gal-
ván” va ser el lloc de descans i pernoctació dels amants de la tradicio-
nal Volta en Carro a la provincia, que va fer parada en El Pinós el passat 
22 de juny, eixint un dia després camí de la veïna població de Yecla.

Un total de 15 carros vam prendre part d’aquesta activitat, que acon-
segueix l’edició vint-i-tercera, l’objectiu de la cual és que no es perga 
esta tradició.

Durant la jornada van ser molts els pinosers que es van apropar a les 
zones poliesportives per vorer de prop aquestos carruatges i animal de tir.

El regidor de Festes, César Pérez i l’Alcalde de El Pinós, Lázaro Azo-
rin, també es van apropar i van poder apreciar la gran família que for-
men. El president de Carreters de la provincia d’Alacant, Manuel Catalá, 
va agraïr a les autoritats l’hospitalitat de El Pinós. 

Durant la temporada 2014/2015, Creu Roja Espanyola de El Pinòs-
L’Alguenya han realitzat una amplia programació de tallers, xarrades 
i excursions per a les persones majors d’ambdós municipis, realitzant 
tallers de manualitats, psicomotricitat, nutrició, teràpies grupals, o 
activitat intergeneracional sobre recomanacions per a la ona de calor, 
amb la finalitat de previndre i/o reduir els problemes derivats de les 
altes temperatures i poder així gaudir de l’estiu amb major seguretat.

Setmanalment van acudir 35 persones en les noves aules de El Pinòs 
i en les instal·lacions d’Alguenya. A més realitzaren una excursió a Santa 
Pola i dos cursos d’ordinadors (xarxes socials) i mòbils. Les atencions a 
persones majors enguany han arribat a 182 usuaris.

Els voluntaris de Creu Roja han demostrat la seua solidaritat cada 
setmana acudint, acompanyant, orientant i donant supor a cadascún dels 
majors que fins l’assemblea han acudit cada setmana.

D’altra banda, es va atorgar el diploma per Creu Roja Espanyola (des 
de l’oficina nacional a Madrid) al vicepresident Julián Pérez, i la medalla 
de bronze a la presidenta Noemí Gutiérrez per la labor realitzada per 
ambdós des de fa cinc anys. Així mateix es van recordar els anteriors 
diplomes entregats en els anys 2013 i 2014 a Miguel Ángel Roges i Mª 
Carmen Méndez respectivament.

MENJAR DE CONVIVENCIA I ALTRES ACTIVITATS
El 10 de juliol, l’assemblea local va organitzar un menjar de convivencia 
per als voluntaris de Creu Roja, per el gran treball que desemvolupen. 
Baix la presidencia de Noemí Gutiérrez, la coordinació de Lorena Gon-
zález i el treball tècnic de Paqui Martínez i Patricia Sanz. Al menjar de 
convivencia amb tots ells, tambè participaren l’Alcalde de Pinós, Làzaro 
Azorin i la regidora de Serveis Socials, Elisa Santiago. 

D’altra banda, una vintena de xiquets i xiquetes han participat este 
mes de juliol en l’ocioteca d’estiu que s’ha realitzat en les noves aules de 
l’assemblea local.” 

La Regidoria de Joventut també ha impulsat noves activitats per 
als més jòvens durant el mes de juliol.  Amb un ampli ventall de 
possibilitats com ping-pong, escacs, pals xinesos, parxis, joc de l’Oca, 
bàdminton, bols o cartes del “uno”.

A més també s’han realitzat diversos cursos-taller com ball mo-
dern, on s’han practicat estils com funky, hip hop o llatí. A banda, i 
com a novetat, enguany s’ha introduït el taller de Lego, amb el fi de 
dissenyar i construir cada un el seu propi  robot Lego, aprenent a su-
perar totes les proves en un escenari minecraft. Totes les activitats 
han estat dirigides a jòvens entre 12 i 16 anys. 

Els 22 senderistes que es sumaren a esta ruta es concentraven 
(sobre les 7 de la vesprada) junt al Pavelló “Enrique Tierno Galván” 
per desplaçar-se en cotxes fins els ramals de la Serra del Carxe. 
Allí s’iniciaria l’ascensió fins “La Garita”, ubicada a una altitud de 
1.370 metres, recorreguent les pistes forestals i un tram d’empinades 
sendes.

En alcançar “La Garita”, els participants van gaudir de 
l’excepcional posta de sol, i abans de sopar visitaven la sima de les 
gralles. Quan es va fer de nit van emprendre el camí de tornada al 
Pinós, baix el cel plagat d’estrelles, a les que s’unien les llums que 
portaven els senderistes per no entropessar durant el recorregut. 

La banda titular de la Societat “Unió Lírica Pinosense” serà 
l’encarregada d’inaugurar la temporada de la Lliga del València CF 
en el camp de Mestalla. L’esdeveniment tindrà lloc en la segona jor-
nada de Lliga, que es disputarà entre el 29 i el 30 d’agost (València 
CF-Deportivo de la Coruña).

La banda del Pinós acompanyarà als jugadors de l’equip local en 
la seua entrada a l’estadi, amenitzant els moments previs del partit 
en la “fan zone”, i realitzaran la tradicional desfilada per la gespa del 
Mestalla durant el descans.

El poble del Pinós estarà representat en la tribuna d’honor pel 
seu alcalde, Lázaro Azorín, a qui acompanyarà Antonio Esclapés, vi-
cepresident de la “Unió Lírica Pinosense”. 

NIT DE MONÒLEGS: FÈLIX ALBO TORNÀ AL 
PINÓS AMB “FAROS”
Un dels atractius de la programació cultural d’estiu al Pinós és 

poder veure bons espectacles a la llum de la lluna i compartint 

unes rialles. El 23 de juliol, Fèlix Albo tornava al Pinós per a pre-

sentar-nos el seu nou espectacle, “Faros”. Històries burlesques 

sobre una consecució de successos el qual més pintoresc. La jo-

ventut, la guàrdia civil... van apareixent al llarg del monòleg. Altre 

aspecte del espectacle que va agradar al públic va ser la manera 

d’interactuar amb ells, fent-los partícips de les històries. La nit de 

monòlegs va tenir lloc al pati del Centre Cultural El Pinós. 
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Edipo Rey i Edipo en Colono, una història 
de dolor i patiment. El protagonista que va 
matar el seu pare, es va casar amb la seua 
mare i va tindre fills amb ella sense saber-ho, 
per a convertir-se en el més desgraciat dels 
desgraciats.

La pedrera restaurada en l’Aula de la Na-
tura del Monte Coto del Pinós va acollir l’obra 
Edipo Rey de Sófocles, una trama que es des-
envolupa a les portes del palau de Tebas, pro-
tagonitzada per Sergio Ramírez, en el paper 
més important de la seua vida teatral.

Edipo Rey, últim projecte de Javier 
Monzó, va tornar a conquerir al públic, no sols 
per l’escenari privilegiat de la representació, 
en total contacte amb la natura, sinó també 
per l’extraordinària representació dels actors 
i actrius.

L’obra narra la història d’un desventurat 
príncep de Tebas, fill de Layo i de Yocasta, 
quan poc abans de la seua boda, l’oracle de 
Delfos els va advertir que el fill que tingueren 
arribaria a ser l’assassí del seu pare i marit 
de la seua mare.

Enguany el parc de Santa Catalina se su-
mava a les representacions del “Festival de 
Teatre Grecollatí del Pinós” com un nou espai 
escènic, acollint la representació d’Edipo en 
Colono, acció que es desenvolupa en un bosc 
sagrat, i quin lloc millor que el pinar del barri 
de les coves, per gaudir i conèixer el desen-
llaç d’Edipo.

Una hora i vint minuts de pur sentiment 
amb Edipo en Colono (Carlos Esquembre), 
com a protagonista. Durant l’obra es van 
viure escenes increïbles, el pare junt a les 
seues filles, Antígona (Victoria Belda) i Is-
mena (Andrea Pérez) els tres desprenien una 

complicitat insuperable, emocionant al públic 
i transmetent una passió i un sentimient a 
l’alçada de grans professionals.

RIIURE I MÉS RIURE AMB EL GRUP 
SAINETERS
Al Festival de Teatre en la Pedrera restaurada 
se sumava enguany la companyia de teatre 
Saineters, atrets pel marc incomparable 
que ofereix este escenari, aportant la nota 
d’humor a les tragèdies gregues. Miles Glo-
riosus, una de les obres més conegudes del 
dramaturg llatí Plauto, adaptada al valencià 
pel director de Saineters Tomàs Mestre.

L’obra conta la història d’un soldat fan-
farró del que es burlen fins i tot els esclaus. 
Les trampes de l’ingeniós esclau i la debilitat 
que pateix Miles pel sexe femení són els fils 
conductors d’una gran comèdia. 

Teatre clàssic t
Festival de teatre 
grecollatí del Pinós 

És un clàssic que durant les nostres fes-
tes el teatre estiga present, amb un dels 
grups amateurs de més èxit de la provín-
cia, i del Pinós, Taules Teatre. L’Auditori, 
tornarà a acollir el 4 d’agost, una divertida 
obra, “Hermanos y Cuñadas”, interpretada 
per Belén Jara, Victoria Muñoz, Margarita 
Lara, Sonia Puche, Tomás Mestre, Roberto 
Leal i José A. Pérez Fresco, dirigits per 
un gran professional del teatre valencià, 
Joan Miquel Reig, guanyador de nombro-
sos premis.

Taules Teatre, tornarà a oferir dues fun-
cions, la primera a les nou de la nit i la segona 
a les onze i mitja. 

Aquell que desitge obtindre una entrada, 
deurà acudir a la taquilla del propi auditori, 
a partir del dijous 30 de juliol i fins el mateix 
dia de la funció, tots els dies de set de la ves-
prada a les nou de la nit. 

ANNIE, el musical que Taules Teatre va 
estrenar les passades festes de Nadal, mun-
tarà a l’escenari del Teatre Principal d’Alacant 
el proper 11 de setembre.

L’èxit recol·lectat en la seua estrena al 
Pinós li ha donat el reconeixement de la pro-
fessió i l’oportunitat de mostrar-ho en la ca-
pital de la provincia, en un teatre que compta 
amb les millors condicions tècniques perquè 
puga lluir molt més espectacular. 

Taules Teatre,
en la Fira i Festes

12 anys de Cançons a la Fresca 

El jove pinoser Carlos Belda 
triomfa a Viena amb la 
«Orquesta de Jóvenes de la 
Provincia de Alicante»

Festival de dansa oriental a 
benefici de Càritas

Andrea Benabent guanya
el I Concurs de Piano
«Villa de Pinoso»

Un any més, la Rondalla-Coral i el Grup de Cors i Danses “Monte 
de la Sal”, han organitzat una nova edició de Cançons a la Fresca, 
en dues jornades.

El 10 de juliol es va realitzar al Centre Cultural “El Pinós”, 
l’espectacle que va estar basat en la vestimenta del segle XVIII, una 
idea de María Hernández, amb la col·laboració d’altres membres de 
l’agrupació que van confeccionar totes les components. La segona 
jornada es va dur a terme al pàrquing de l’ajuntament, on un quintet 
de pinosers feren de teloners representant cançons dels anys 50, 60 
i 70, i després la Rondalla Coral va realizar la seua actuació.

Ja és una tradició delectar al públic amb orxata i fartons després 
de l’actuació musical. Cançons a la Fresca, un clàssic en les nits del 
mes de juliol. Les Regidories de Cultura i Joventut de l’ajuntament 
van col·laborar en l’actuació com cada any. 

Carlos Belda participa en el Concurs Internacional de “Orquestas 
Jóvenes ‘Summa Cum Laude’ de Viena”. Este jove instrumentista de 
la Societat “Unió Lírica Pinosense” va viure una magnífica experièn-
cia com a integrant de la “Orquesta de Jóvenes de la Provincia de 
Alicante”, que es va proclamar guanyadora en este concurs.

Carlos Belda, amb el seu fagot, ha tingut l’oportunitat de par-
ticipar des del 4 de juliol en tres concerts, un d’ells en la sala Mu-
sikverein, de gran reconeixement mundial pel seu Concert d’Any 
Nou interpretat per la Filharmònica de Viena. I com a guanyadora 
de la competició, també va actuar en el  Concert de Clausura “Gala 
Winners”, en un acte que es va desenvolupar en la sala de concerts 
Konzerthaus, seu de l’Orquestra Simfònica de Viena. 

Ana Soro i les seues alumnes del Pinós i Yecla van actuar al Tea-
tre-Auditori del Pinós per tal d’ajudar a Càritas, en el qual les van 
acompanyar ballarines de Monòver i Elx. 

Un festival de Dansa Oriental i Bollywood, on més de 30 perso-
nes ho van donar tot.  L’espectacle, presentat per David Domínguez, 
còmic monologuista de Yecla, va conquerir el públic oferint part del 
seu últim treball als assistents. 

La presidenta de Càritas, Carmen Heredia i el Cura Pàrroc, Ma-
nuel Llopis, van agrair la solidaritat de totes les participants, fins i tot 
també van actuar mares amb els seus xiquets.

Carmen Heredia, presidenta de Càritas, assenyalava la impor-
tància d’este tipus d’actes en els que la recaudació ajuda a moltes 
persones. Càritas realitza durant tot l’any diferents activitats com la 
recollida d’aliments o de roba que suposen una gran satisfacció per 
als membres de l’associació que treballen per la justícia i la dignitat 
de les persones sense esperar cap cosa a canvi. 

Amb motiu del tradicional curs de piano va celebrar-se, de forma 
paral·lela, el I Concurs de Piano “Villa de Pinoso”, amb dues cate-
gories, una per a pianistes que no superen els 25 anys (A) i l’altra 
per als que no superen els 15 anys (B), amb 10 participants que van 
actuar al Teatre-Auditori el 17 de juliol. Estos van ser els guanyadors:

En la categoría A: 1er Premi per a Andrea Benavent (1.000 euros 
de Tempopianos per a l’adquisició d’un piano de cúa, 700 euros de 
Benacantil Mármoles i un concert de piano al Teatre-Auditori). 2on 
premi per a Vicent Sendra (300 euros de l’empresa Electroaldesa). I 
Premi Especial Local per a Guillermo Mondéjar (250 euros de la Regi-
doria de Cultura i Joventut), qui també va obtenir el 3er Premi de la 
categoría (200 euros de l’empresa Café Concierto 16).

En la categoría B: 1er Premi per a Ana Rashkova (1.000 euros, donat 
per Tempopianos i 300 euros de COYRE). 2on Premi per a Ana Marco 
(150 euros de Tempopianos per a la compra de partitures). I Primer Es-
pecial Local per a Laura Esclapés (150 euros de la Regidoria de Cultura 
i Joventut). 
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los cambios radicales de temperatura, en un 
mismo día puede haber 36 grados a medio día 
y por la noche tormenta con granizo.
E.C.: Personalmente, ¿Qué es lo que más te 
gusta y qué nos recomendarías?
R.M.: Lo que más me gusta de mi pueblo es 
que está todo rodeado por los Alpes, y mires 
donde mires esta todo verde, y los lagos na-
turales que tiene, son impresionantes. Yo os 
recomendaría una buena cerveza al lado del 
rio viendo el atardecer, es genial. Pero sobre 
todo hacer senderismo, aquí las personas a las 
que les gusta la montaña disfrutarían enorme-
mente, ya que hay muchos rincones que los 
turistas desconocen y vale el esfuerzo visitar.
E.C.: Después de más de un año ¿Qué extra-
ñas de España? ¿Y de Pinoso?
R.M.: Lo que más se extraña de España es que 
sea la hora que sea, siempre encuentras gente 
por la calle, los pueblos y ciudades tienen vida 
a todas horas, aquí por lo general todo es muy 
apagado a partir de las 6 de la tarde (sobre 
todo en invierno que a las 5 ya es completa-
mente de noche). Y ¿que puedo decir de mi Pi-
noso con su buena gastronomía? (unes bones 
fasegures, una paella...)., extraño salir a la calle 
y no encontrarme con mis amigos o familiares, 
salir a tomar algo sea la hora que sea, ya que 
siempre hay alguien dispuesto a acompañarte.
E.C.: ¿Tus familiares o amigos te han hecho 
alguna visita recientemente? 
R.M.: Mi hermana y su novio me han visitado 
hace poco y la verdad que han sido unos días 
geniales, ellos se fueron encantados de aquí, 
no podían dejar de admirar cada casa, lago o 
rincón de Füssen. Además el tiempo fue genial 
y pudimos ver y hacer muchas cosas.
E.C.: Entonces, ¿recomendarías esta expe-
riencia?
R.M.: Por supuesto, al principio no es nada 
fácil, te sientes solo y sin ningún apoyo, pero 
yo he tenido la suerte de conocer personas 
maravillosas que me han ayudado desde el 
primer día. Gracias a esas personas he tenido 
la oportunidad de conocer la cultura de aquí 
y la de otros muchos países. Animo a todo el 
mundo a realizar experiencias de este tipo, ya 
que te ayudan a crecer como persona y a dejar 

tus miedos a un lado, y que aunque sea duro 
siempre obtienes una buena recompensa.
E.C.: De todos los lugares que estamos 
conociendo a través de esta sección, los 
españoles estamos bien vistos. ¿Ocurre lo 
mismo donde resides?
R.M.: Sé que puede sonar increíble pero los 
españoles aquí estamos muy bien vistos. Yo 
trabajo con personas mayores y cuando les 
digo que soy español siempre me cantan “Que 
viva España”. Aunque también es verdad que 
ven a España como el país de la fiesta, el buen 
tiempo y las mujeres bonitas. Mucha gente me 
ha preguntado cómo pedir una cerveza en es-
pañol o como decirle a una mujer que es muy 
guapa.
E.C.: ¿Es Alemania como te imaginabas?

R.M.: La verdad, tenía una idea equivocada 
de cómo era Alemania, las personas no son 
tan cerradas o serias como muchos dicen. En 
cuanto al país es mucho más bonito de lo que 
esperaba, al menos lo que conozco. Tampoco 
es todo tan perfecto como lo cuentan por la 
tele, pero no te das cuenta hasta que estás 
viviendo aquí.
E.C.: ¿En qué situación se encuentra el país 
en la actualidad?
R.M.: Pues la verdad que hasta el momento 
todo funciona bastante bien, yo no conozco 
toda Alemania para saber ciertamente en que 
situación está, yo puedo hablar de la zona de 
Baviera (donde resido) que es la zona “rica de 
Alemania”, aquí hay bastante trabajo (si hablas 
alemán), los sueldos son más elevados que en 
otras zonas pero es verdad que el nivel de vida 
es bastante más alto.
E.C.: Esta feria y fiestas van a ser muy espe-
ciales en casa, tu hermana forma parte de la 
Corte de Honor Mayor, ¿estarás aquí estos 
días para compartir esta alegría familiar?
R.M.: Afortunadamente aquí tenemos la op-
ción de elegir cuando queremos tener las va-
caciones, y como no, yo las elegí para nuestra 
feria y fiestas, ya que estando fuera te pasas el 
tiempo contando los días que faltan para que 
lleguen. En mi caso es mucha alegría por el 
reencuentro con todos mis amigos, familiares 
y por supuesto por mi hermana que este año 
tiene el honor de representar al pueblo junto a 
las reinas y damas de Pinoso. También quiero 
aprovechar la ocasión para dar las gracias a 
todo el equipo de los Medios de Comunicación 
por contar conmigo.
¡!!Desear a todo mi pueblo unas felices 
fiestas 2015!!! 

Pinoseros  por  e l  mundo

Alemania a través de  

RAúL MARTínez 
OLIveR
Nuestra sección de “Pinoseros por el Mundo” 
nos traslada directamente hasta Alemania, en 
el corazón de Europa. Desde hace más de un 
año reside en Baviera el pinosero Raúl Mar-
tínez Oliver, quien eligió este destino como 
muchos otros españoles por la posibilidad de 
encontrar trabajo, ya que allí las oportunida-
des son mayores. Alemania tiene 82 millones 
de habitantes, entre ellos unos 15 millones de 
extranjeros. La sociedad alemana se caracteriza 
por el pluralismo de estilos de vida y la diversi-
dad de adscripciones etnoculturales. 

Esta feria y Fiestas, van a ser muy especiales 
para su familia, pues su hermana Alba forma parte 
de la corte de Honor Mayor de este año 2015.
 
El Cabeço: Estamos muy agradecidos de que 
hayas accedido a contribuir en esta sección 
de El Cabeço. Cuéntanos, ¿por qué decidiste 
trasladarte hasta este destino y a qué te 
dedicas allí?
Raúl Martínez: El motivo principal fue la falta 
de empleo en nuestro país. Muchos jóvenes, 
como yo, buscamos en otros países la posi-
bilidad de trabajar, vivir nuevas experiencias, 
conocer otras culturas, idiomas e incluso estu-
diar, como es mi caso.

Elegí Alemania porque actualmente es un 
país que funciona muy bien y te ofrece muchas 
salidas y oportunidades. Yo soy sanitario y en 
Alemania este puesto de trabajo está bastante 
solicitado. Actualmente trabajo como Auxiliar 
de Enfermería en una residencia para mayores 
y la verdad, no he tenido mucha dificultad para 
adaptarme dada mi experiencia en España.

En esta zona hay mucho trabajo, si no re-
cuerdo mal solo hay un 3,4% de desempleo (en 

Baviera). Necesitas hablar alemán para poder 
tener un buen empleo; con inglés, español o 
italiano podrías trabajar realizando trabajos 
que nadie quiere (los llamados “minijobs”), 
muchas horas por muy poco dinero.
E.C.: ¿Cómo se tomó tu familia que te fueras 
a vivir a otro país?
R.M.: En mi caso me animaron mucho desde el 
primer día en el que decidí empezar con esta 
experiencia. Pero a pesar del apoyo, no quiere 
decir que fuera una situación fácil para ambas 
partes, dejar marchar a un familiar fuera del 
país y por otra parte dejar a tus familiares y 
amigos nunca es cómodo. Después de un año y 
dos meses aquí lo llevan mucho mejor, ya que 
ahora con las nuevas tecnologías es mucho 
más fácil estar en contacto con ellos.
E.C.: ¿Cuáles son las mayores diferencias 
entre Alemania y España?
R.M.: Por un lado el clima, más frío y con nieve 
durante el invierno, algo a lo que cuesta acos-
tumbrarse, en Pinoso jamás hemos visto -15 
grados con medio metro de nieve y aquí es 
algo normal. Otra diferencia muy importante 
para mí es la falta de “Vida Social”, general-
mente los alemanes solo van del trabajo a casa 
y rara vez quedan entre ellos para salir y me 
atrevería a decir que casi nunca quedan con 
alguna persona extranjera.
E.C.: Y dinos, ¿cómo es tu día a día?
R.M.: Pues muy diferente a como lo era en Es-
paña, la verdad es que me he hecho a la vida 
alemana (madrugar mucho y salir poco). Mi día 
generalmente empieza a las 5, voy al trabajo y 
vuelvo a casa a descansar, ya que tienes que 
dormir pronto, sobre las 19.30 horas. Los días 
que tengo libres suelo ir de paseo a los lagos, 
de compras o hago limpieza.
E.C.: Suponemos que te habrá costado 
aprender el idioma, ¿Tus compañeros te 
han ayudado?

R.M.: El idioma es bastante complicado, 
cuando yo vine apenas hablaba nada pero con 
los cursos que realicé aquí y las horas de tra-
bajo lo vas aprendiendo. El mayor problema en 
cuanto al idioma es que en esta zona se hablan 
muchos dialectos que para mi son muy difíciles 
de aprender. Creo que he tenido mucha suerte 
en cuanto a mis compañeros de trabajo, ya que 
en ningún momento les ha supuesto un pro-
blema el que yo no hablara correctamente ale-
mán, sino todo lo contrario, me han ayudado 
mucho y lo siguen haciendo hasta el momento.
E.C.: ¿Qué nos puedes decir de la gastro-
nomía de allí?
R.M.: De la comida podía estar hablando du-
rante mucho tiempo, pero solo destacaré 
algunos puntos, como por ejemplo el tema 
de la verdura y la fruta, que aquí es todo de 
muy buena calidad (cosa que entiendo ya que 
la gran mayoría es española) y lo que más 
abunda en los supermercados es la comida 
bio, pero tiene un alto coste. A mí me gusta 
comer de todo y no tengo miedo a probar 
cosas nuevas, lo único que podría decir que 
me sorprendió bastante son las comidas dul-
ces para el medio día (por ejemplo pastel de 
manzana). Las cenas suelen ser frías (embu-
tido, pan, ensaladas). Personalmente se come 
mejor en Pinoso.
E.C.: ¿El verano alemán se diferencia mucho 
del español?
R.M.: Mi primer verano aquí tengo que decir 
que fue bastante diferente, nada de tempera-
turas altas, llovía cada día, recuerdo que solo 
pude ir a bañarme un día a finales de agosto. 
El verano que estamos teniendo ahora mismo 
es muy parecido al de España, con tempera-
turas entre los 25 y los 36 grados, práctica-
mente nada de lluvia, una compañera me dijo 
que hacía 15 años que esto no pasaba. Lo único 
que podría destacar del verano alemán son 
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La Fira i Festes del Pinós ja estan ací, i 
qui millor per parlar-nos de les nostres 
festes majors que el regidor César Pérez, 
qui va treure temps de la seua agenda 
per a rebre’ns.

EL CABEÇO: En el teu primer any com a 
regidor de Festes. Com afrontes este 
repte?
CÉSAR PÉREZ: És un repte molt important 
per a mi. Ho afronte amb moltes ganes i 
il·lusió, per descomptat. Des que vaig assu-
mir el càrrec he pogut submergir-me més 
encara en les nostres Festes Majors. Sem-
pre m’he considerat un apassionat de la 
nostra Fira i Festes, però com a regidor la 
implicació no té límits. Organitzar cada acte 
porta un gran treball darrere: els concerts, 
la paella, el pregó, cada detall és important, 
i vull que tot isca perfecte. Des d’ací vull 
agrair l’ajuda de tots els meus companys 
d’equip de govern, Lázaro, Inma i Eli, i per 
descomptat la Comissió de Festes. Han sigut 
uns pilars fonamentals en esta primera Fira 
i Festes.
EL CABEÇO: Has tingut poc temps des que 
vas ser investit com membre de l’equip 
de govern. L’últim mes haurà sigut 
frenètic, però pots dir de que et sents 
orgullós del programa?
C.P.: He estat dedicat quasi al complet a la 
Fira i Festes. Són 9 dies de festejos, i cada 
un d’ells té actes que ha de ser estudiat 
fins a l’últim detall. És molt el treball que 
comporta. Les contractacions de les actua-
cions les hem tancat este últim mes, i es-
pere que siguen del gust de tots. El nostre 
propòsit ha sigut tindre en compte tot les 
generacions. Hem tingut reunions amb els 
grups locals que actuaran, donant cabuda a 
tots els que han volgut participar, contrac-
tacions dels segurs, atendre que tot estiga 
a punt, muntatges d’escenaris, il·luminació, 
castells, mascletaes... Són molts els actes 
programats i hem volgut seguir amb el pro-
pòsit dels últims anys, perquè la Fira i Festes 
siga disfrutada des del matí a la nit.

Estic molt orgullós del programa 
d’enguany, del treball previ, i espere poder 

dir quan haja acabat la fira que continue 
sentint-me orgullós.
E.C.: Enguany són notables les novetats, 
parla’ns d’elles.
C.P.: Sí, hem afegit alguns actes nous i al-
tres s’han recuperat, com la carrera d’Autos 
Locos que organitza la Barraca Cap Límit, el 
dilluns dia 3.

Pel que fa a les novetats hem fet un 
gran esforç per a adaptar-nos al pressupost, 
ajustant-nos al màxim. Els monòlegs són una 
d’estes novetats, Flipy, de “El Hormiguero”, 
i David Amor, de “El club del chiste”, estaran 
en el Teatre Auditori el dia 6, i crec que serà 
un espectacle que agradarà molt.

Enguany tindrem una mascletà el dilluns 
3, a càrrec de la pirotècnia Hermanos Fe-
rrández, guanyadors durant tres anys con-
secutius dels castells de focs d’Alacant. Ells 
també dispararan els castells d’inici i fi de 
festes. El pregó i la inauguració tindran un 
nou escenari, al pàrquing de l’ajuntament. 
D’esta manera estalviem en la ubicació 
d’escenaris, ja que en el propi Jardí es duran 
a terme altres actes. A l’unificar-los en un 
mateix escenari ajustem el pressupost, i a 
més creiem que quedarà molt bé.

També tindrem un aquapark, el dia dels 
quintos. Es col·locarà un tobogan gegant, 
de 100 metres, a la costera de “Cocolo” (al 
Carrer Infanta Cristina). Crec que xiquets i 
jóvens disfrutaran moltíssim este dia, en 
que s’organitza una gran festa amb aigua, 
música. Espere que siga tot un èxit.
E.C.: El Dia del Xiquet, de qui ha segut la 
iniciativa?
C.P.: Esta ha sigut una idea que ha anat for-
jant-se a poc a poc, crec que durant anys. 
Els xiquets són una part fonamental de la 
Fira i Festes. La il·lusió amb què ells viuen 
la festa no té res a veure com la vivim la 
resta, i jo com a pare he tornat a sentir eixa 
emoció amb la meua filla estos últims anys, 
així que decidim dedicar un dia per a ells. 
Al matí hem organitzat el “Socarrat Infan-
til” al Badén de Rico Lucas (on fa anys es 
realitzava la solta de vaquetes per als més 
menuts). Recordarem eixos dies, però això 
sí, amb unes vaquetes no a l’ús, serà un bou 

carretó, i hi haurà a més desdejuni i festa 
de la bromera.

Els xiquets també disfrutaran de més 
dies d’atraccions, com ja van fer el cap de 
setmana passat, i l’últim dia, el 9 d’agost, 
les atraccions seran a mitat de preu. Molts 
pares ho agrairan.
E.C.: Creus que s’ha tingut en compte a 
tots els grups socials del Pinós?
C.P.: Eixa ha sigut la intenció. Hem inten-
tat que tots tinguen almenys un dia o actes 
dedicats a ells: els concerts per als jóvens, 
les nits de ball per a la segona joventut, el 
dia del xiquet, el dia dels quintos... Però la 
veritat és que les Festes són per a tots. El 
que pretenem és que es disfruten al màxim 
tots els actes, que participen en cada un 
d’ells: l’Ofrena, la Processó, la Desfilada de 
Disfraces... La Fira i Festes és per a tots els 
pinosers, són els nostres dies grans i cal 
viure’ls a cada minut.
E.C.: Com treballador dels Mitjans de Co-
municació has entrevistat als anteriors 
regidors de Festes. Cóm portes ser tu 
ara l’entrevistat?
C.P.: No sabria que dir. Per una banda em fa 
recordar on he estat tants anys, i per altra 
em suposa aprofitar una finestra per la que 
donar a conèixer el treball que comporta 
preparar unes festes com les nostres.
E.C.: Quin és el teu desig per a esta Fira 
i Festes 2015?
CP: El meu desig crec que és el de tots els 
pinosers, que siguen unes festes que tots 
recordem, en les quals participe tot el poble 
i les disfrute. I com regidor espere que siga 
del gust de tots, que la setmana transcó-
rrega sense incidents i tot isca perfecte. 

ENTREVISTA AL REGIDOR 
DE FESTES

César Pérez

veus d’un Poblev

Als seus 96 anys acabats de complir, Ama-
dor Albert Mira és un home singular que 
està ben informat sobre el que passa al seu 
poble. És un assidu lector de “El Cabeço”, i 
hem volgut parlar amb ell perquè ens parle 
de la seua intensa vida.

El Cabeço: Moltes gràcies, Amador, per 
rebre’ns a sa casa.
Amador Albert: Gràcies a tu per vindre. Ací 
estic per a el que vulgues preguntar-me.
E.C.: Si li sembla be, anem a començar pel 
principi. Quan i on va nàixer vostè?
A.A.: Vaig venir al món el 3 de juny de 1919, ací 
al Pinós, al carrer Sant Pere, encara que des-
prés sempre he viscut a una pedania fins que 
em vaig jubilar. Al meu pare li deien Amador 
Albert Ochoa i a la meua mare Matilde Mira 
Sánchez. En aquells anys, el meu avi vivia en 
una casa que fa cantonada amb el carreró que 
puja a Maisonnave (el carrer Francos Rodrí-
guez), però de seguida em vaig anar a viure al 
camp, excepte el període de la guerra, que vaig 
ser mobilitzat a primers de 1938.
E.C.: Anys durs aquells de la guerra i la 
postguerra, veritat?
A.A.: En aquella època va haver de tot, més 
roí que bo. Quan al març del 39 s’acabà la 
guerra vaig tornar a casa, però després tor-
naria a l’exèrcit un temps més. Primer a Sant 
Sebastià, i a la divisió 62 que va estar a Bur-
gos. També vaig estar a Irún molt de temps, 
quan els alemanys tenien ocupada part de 
França i el límit era al riu Bidasoa.

Després vaig estar en un destacament 
a la província de Bilbao, a Ondarroa, en un 
campament de preses. Era una platja que 
formava una entrada al mar, i allà havíem 
d’entrar o eixir per la zona que teníem vigi-
lada o pel mar.

Als tres anys en Irún vaig agafar una pleu-
ritis que em va portar a l’hospital, i van en-
viar-me tres mesos a casa de convalescència. 
Em digueren que segurament ja no tornaria, 
perquè tornaria a passar un reconeixement, i 
així va ser, ja no vaig tornar.
E.C.: Tot allò ho va viure molt jove.
A.A.: Als 18 anys vaig anar a la guerra vaig 
tenir sort, encara que vaig estar a prop de 
la mort. No vaig estar a la trinxera, ni vaig 
agafar un fusell, però vaig estar a llocs de 
molt perill, perquè en el nostre batalló havia 
d’anar a llocs estratègics, com posar un filat 
enmig de dos trinxeres. Anàvem de nit, i la 
primera vam tenir sort un altre jove de To-
barra i jo, perquè molt a prop de nosaltres va 
caure un morter i no va explotar. A la tercera 
nit no hi va haver ni un tro, deixant-nos aca-
bar la feina.

Moltes vegades pense en les raons de 
tot allò, en les vides que van quedar inútils, 

patiments, a vegades no sabíem a qui defen-
sàvem, lluitàvem sense saber si teníem da-
vant a un familiar. Ara veig la política i dic: 
Xe! No es poden entendre si hi ha quatre par-
tits? Podien ajuntar-se per portar el timó de 
la nació sense mirar si són blancs o negres.
E.C.: Deixem a banda eixos anys i parlem 
de la seua tornada al Pinós.
A.A.: En recuperar-me de la malaltia vaig tor-
nar a l’agricultura, perquè jo no he tocat una 
altra feina. A l’escola no he anat, però tenia 
un mestre que venia als camps i em va en-
senyar les quatre regles i a llegir, encara que 
ell moltes coses tampoc les sabia be, com les 
faltes d’ortografia i tot això. De totes formes, 
després em vaig comprar llibres per a poder 
avançar en la comptabilitat, encara que hui 
moltes d’eixes coses se m’han oblidat. Els 
meus fills ja sí que van poder estudiar.
E.C.: Amb nosaltres també està la seua 
dona Conxeta. Què ens pot contar d’ella?
A.A.: A la meua dona li diuen Concepció Pérez 
Pérez, i la vaig conèixer a finals dels anys 40. 
Ella vivia a Lel i jo a La Caballusa, i un any més 
tard, el 6 de novembre de 1950, ens casàrem. 
Estem a punt de fer 65 anys, i tots eixos anys 
portem junts compartint alegries i sacrificis, 
encara que hem sabut anar endavant.
E.C.: Viuen a esta casa de la plaça Colón, però 
la seua vida l’han passat vostès al camp.
A.A.: Sí. Hem viscut a La Caballusa fins que 
em vaig jubilar i ens vinguérem a esta casa. 
Just en esta plaça va nàixer la nostra relació, 
i fruit d’eixa vida que ens donàrem en comú 
van nàixer tres fills. Conchita primer (va fal-
tar fa uns anys), després Amador, que ha se-
guit els meus passos al món de l’agricultura, 
i el tercer fill José Luis, que viu a Madrid i 
ve menys pel poble. Ara vindrà per les festes.
E.C.: Estem a les portes de la Fira, i fins 
els anys 60 era a esta plaça on es posava.
A.A.: Recorde quan es posava ací la fira, i 
que va ser en temps de festes quan ens vam 
conèixer la meua dona i jo. La fira ocupava 
tota la plaça, i enmig es plantava el taulat, 
que baix tenia un bar.
E.C.: Igual que la fira, el poble ha canviat molt.
A.A.: El Pinós ha fet un canvi molt gran. Jo 
he estat sempre ací i recorde que a partir 
d’esta casa hi havia uns corrals ben grans. A 
partir de la botiga de roba infantil El Nido hi 
havia un corral i tot després una senda i més 
corrals. I si parle de trànsit no vull dir-te. Ara 
no és com abans, que hi havia quatre vehi-
cles. Actualment és molt el trànsit que tenen 
els carrers. Per això, quan se’m va trencar el 
cotxe, els meus fills em van demanar que ho 
deixara, i ara depenc d’ells. El cas és que el 
poble ha crescut i s’ha modernitzat, i ara, el 
nou alcalde també li ha donat un nou impuls.
La vida també ha canviat molt. Jo m’he criat en 

l’agricultura. Tenia 7 anys i ja em tocava ajudar 
a la família. El meu pare a poc a poc ens va en-
senyar. La meua infància va ser al camp i m’he 
jubilat també com a agricultor. L’agricultura 
m’ha agradat, i també ha canviat. Abans la ve-
rema era tota a mà, després es va modernitzar, 
fent-se més desfogat el treball.
E.C.: Parlàvem abans de la seua família, i 
sé que els seus nets el volen molt.
A.A.: Tinc 8 néts i un besnét. A tots els vull 
amb locura i ells a nosaltres.
E.C.: I actualment què fa?
A.A.: Ara isc cada dia i m’entretinc, vaig a la 
tercera edat,...però sobretot m’agrada eixir a 
passejar i a fer coses, que és el que em dóna 
vida. Jo, gràcies a déu he viscut bé, clar sem-
pre mesurant-te. No post gastar el que no 
tens, i crec que eixa és una de les raons de 
la crisi actual.

La seua neta Inma també va visitar el 
seus avis mentre fèiem esta entrevista, i 
ens va recordar que l’any passat els van 
homenatjar amb motiu de la setmana cul-
tural dels nostres majors.

Agraïts, deixem a Amador descansant a 
casa, perquè les calors d’estes últimes se-
tmanes animaven ben poc a eixir al carrer, 
però sabem ben cert que en baixar un poc 
les temperatures va fer el seu passeig. 

AMADOR ALBERT
TOTA UNA VIDA DEDICADA AL CAMP I A LA FAMÍLIA

AMADOR ALBERT EN L’ACTUALITAT

FOTO DE BODA AMB LA SEUA DONA CONxETA
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En una agradable noche en el Jardín Munici-
pal, Sherezade y Nayara fueron coronadas 
Reinas Mayor e Infantil respectivamente, 
junto a sus Cortes de Honor.

Las protagonistas de la velada se con-
gregaban en el Ayuntamiento, desde allí, en 
comitiva, partirían rumbo al Jardín Municipal. 
Arropadas por el penetrante sonido de la dul-
zaina, a cargo de las agrupaciones Grup de 
Danses y Monte de la Sal.

Este 25 julio, sería una noche cargada de 
emociones encontradas y de sorpresas. La 
primera de ellas serviría para abrir la velada, 
con una gran actuación de baile acrobático 
a cargo de Víctor y Sandra Valera. Después 
llegaría la comparsa de Cristianos de San Blas 
de Alicante, que como los auténticos caballe-
ros medievales, custodiaron a las jóvenes en 
toda la ceremonia.

 El locutor de radio y presentador, Juan 
Gómez y Mª Bel Verdú, quien fuera reina de 
Pinoso en 1989, fueron los encargados de 
conducir un acto que contaba con todos los 
ingredientes, música en vivo, imágenes para 
el recuerdo y danza. Una ceremonia que man-
tiene vivas sus tradiciones con la música de 
banda, nuestra Unión Lírica Pinosense con 
sus sones arropaba a las jóvenes y niñas en 
su recorrido por la alfombra roja hasta llegar 
al escenario. Las primeras en subir serían 

las Damas Infantiles de 2014: las niñas Marta 
Cabrera Torres, Rocío Navarro Amorós, Clau-
dia Nicolás Gil y Judith Sánchez Mallebrera. 
Después harían lo propio, las Damas Mayores 
del 2014: las señoritas Verónica Leal Vigueras, 
Marina del Remei Monzó Graciá, Andrea Pas-
tor Vigueras y Miriam Vigueras Sáez. 

Llegó entonces el momento de recibir a 
la Reina Infantil de 2014, Inés Lei Graciá Falcó 
a la Reina Mayor de la Feria y Fiestas 2014, 
Raquel Abellán Rodenas. 

El instante de las despedidas llegó con la 
lectura de sendos discursos por parte de las 
reinas salientes. Comenzó Inés Lei, la infantil, 
quien se dirigió a los presentes contando una 
historia, su propio relato “Esta niña se llama 
Inés Lei Graciá Falcó y es la que os cuenta 
esta historia, que es la historia de mi vida. 
Estic segura que si puguera elegir una famí-
lia, elegiria la meua. Si haguera pogut elegir 
a les meues companyes en esta aventura, les 
haguera elegit a elles.I si puguera elegir un 

poble, segur que sería el Pinós. No imagine 
res millor en este món”.

Luego continuó la reina de 2014, Raquel 
Abellán quien arropada por la música de piano 
de Martín Pérez Vigueras, se deshizo en pala-
bras de halago hacia las personas que le han 
acompañado en su experiencia. “Ha sido una 
época de mi vida de grandes cambios como 
la universidad, nuevos amigos, nueva ciudad, 
nuevas experiencias, como esta, ser reina de la 
feria y fiesta 2014 de mi pueblo, Pinoso”

Antes de despedirse, quisieron rendir 
homenaje a quien ha sido hasta hace poco 
la edil de Fiestas, Elisa Santiago. Las reinas 
y damas salientes, observaron la escena con 
ese sentimiento agridulce, pues había termi-
nado su año especial. 

El Edil de Fiestas César Pérez sería el en-
cargado de recibir a las nuevas representan-
tes para la imposición de bandas. Siendo las 
primeras en acceder al escenario la corte de 
honor infantil, Amalia Cantó Palazón, Aidhara 

Garis Pérez, Gisela Rodríguez Tárraga y Ame-
lia Sanchís Galiana. Después sería la corte de 
honor mayor, formada por Amanda Calpena 
Martínez, Nerea Cortés Sogorb, Bárbara Gar-
cía Ruvira y Alba Martínez Oliver.

Entonces llegó el momento de las rei-
nas de este año. Todo el público se puso en 
pie para recibir en primer lugar a la Infantil, 
Nayara Pérez Calpena, para ser coronada 
por Inés lei Graciá. En último lugar, la Reina 
mayor, la señorita Sherezade Garis Pérez, a 
quien Raquel Abellán le pasaría el testigo a 
través de la imposición de la banda y corona. 
Sería entonces cuando el estruendo de los 
cohetes y el sonido de la música del himno 
de Pinoso anunciaran a vecinos y visitantes, 
que Pinoso ya tiene a sus reinas de 2015.

El edil de Fiestas César Pérez se dirigía 
a los presentes con un discurso conciso “Me 
gustaría ser, ¿por qué no? El sucesor de Co-
colo o Chimo, dos personas que ostentaron 
este cargo elevando nuestras fiestas a una 
importante categoría”.

Por su parte el Alcalde de Pinoso, Lázaro 
Azorín tras dirigirse a las reinas y damas en-

trantes y salientes comentó: “he dejado para 
el final, lo que más me importa, mi pueblo, 
Pinoso. Gracias por permitidme acompañaros 
cuatro años más al frente de la alcaldía. Te-
nemos todavía muchos retos que cumplir y 
muchos proyectos que realizar”.

En el acto hubo una nutrida representa-
ción de municipios vecinos que realizaron 
ofrendas a la reinas y a sus cortes de honor 
como Yecla, Jumilla, Hondón de las Nieves, 

Monóvar, Algueña, San Vicente del Raspeig, 
Cox, la Federació de Fogueres d’Alacant, re-
presentada por la Dama de del Foc, Desire 
Ruiz, así como representación local por parte 
del Barrio de Santa Catalina y de la Tercera 
Edad. 

Simplemente fue una noche de coro-
nación inolvidable para nuestras reinas. El 
preludio de unas fiestas para el recuerdo que 
vivirán intensamente del 1 al 9 de agosto. 

Una noche de 
princesas de 
cuento

RECEPCIÓN AYUNTAMIENTO REINAS Y CORTES DE HONOR 2015

BAILE ACROBáTICO VíCTOR Y SANDRA VALERA INTERVENCIÓN ALCALDE DE PINOSO LázARO AzORíN INTERVENCIÓN EDIL DE FIESTAS CÉSAR PÉREz

RECEPCIÓN AYUNTAMIENTO REINAS Y CORTES DE HONOR 2014

MOMENTO DE LA CORONACIÓN DE LAS REINAS MAYOR E INFANTIL 2015

LA COMPARSA CRISTIANOS SAN BLAS EN LA CORONACIÓN PRESENTES PARA LAS REINAS Y DAMAS 2015

DAMA DEL FOC DE ALICANTE DESIRÉ RUIz
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Comencen unes noves festes que enguany esperem amb moltes 
ganes. Per a nosaltres, representar al nostre poble durant aquest 
any, amb les nostres Corts d’Honor, és tot un honor.

Sabem que aquestos propers dies seran intensos, però estem 
dispostes a disfrutar-los tots, cada minut i esperem que siguen molt 
especials, que quan acabe la Fira i Festes puguem dir que sempre els 
recordarem.

Volem que durant aquesta setmana de festejos tots, pinosers i 
visitants, gaudiu al màxim, que participeu en tots el actes des del 
primer fins a l’últim, i que fem entre tots uns dies d’alegria, il·lusió i 
devoció, perquè la nostra patrona, la Mare de Déu del Remei, es senca 
abrigada per tots els pinosers.

Desitgem per a tots una Feliç Fira i Festes 2015!
Les vostres reines, Sherezade i Nayara

Es el primer de quatre germans, fills de Quitet “el Sacristà” i Ele-
nita “la de Teléfonos”.  Casat amb Remei, pare de Talía i Mar.

Funcionari de l’Ajuntament del Pinós des de fa trenta anys i tea-
trer des de fa quaranta. És cofundador de Taules Teatre i te la seua 
pròpia companyia, Yorik. Soci cooperativista de Jácara i de Saineters.

Ha fet cine amb Fran Ruvira (Orson West), Carlos Saura (Io, don 
Giovanni), Miguel A, Toledo (La Senda), Vicente Aranda (Canciones de 
amor de Lolita’s Club), a banda de curtmetratges de Vicente Seva, 
Alba Montoya o Diego Migliori, entre altres.

Autor d’una dotzena d’obres de teatre, la majoria estrenades. 
Entre les quals destaca “Bar Baridad”, que ho va fer a la V Mostra de 
Teatre Espanyol d’Autors Contemporanis.

L’ultima bogeria teatral ha segut convertir una antiga pedrera 
restaurada en espai teatral. La trilogia Antígona, Electra, Medea i els 
Edipos (Rei i Colono) han vist la seua estrena en el que s’anomena 
“Festival de Teatro Grecolatino de Pinoso”. 

Vestides amb el “refajo travessat”, les reines i dames d’honor del 
Pinós van lluir bellesa en les Fogueres de Sant Joan. La desfilada 
folklòrica Internacional va comptar un any més amb la participació 
del nostre municipi, junt amb la cort d’honor es va desplaçar una co-
mitiva encapçalada per l’alcalde Lázaro Azorín i el regidor de Festes 
Cèsar Pérez. 

També els acompanyaven l’agrupació de danses Monte de La Sal, 
la batucada el Soroll i membres de la comissió de festes, entre ells la 
Regidora de Protocol Inma Brotons, que van ser els encarregats de 
mostrar la tradició gastronòmica pinosera repartint diferents pro-
ductes típics del municipi com l’embotit sec i les pastes casolanes, 
regades amb vi monastrell.

La rica gastronomia que havien preparat els comerços: Panadería 
Rico, Hermanos Albert, Rico y Espinosa, Espinosa y Espinosa, Panade-
ría Jesús i La Bodega de Pinoso, va tindre una gran acollida entre els 
presents que la van rebre gustosos. 

Els veïns de Lel, van viure el cap de setmana del 26 al 28 de juny 
les seues festes patronals en honor al Sagrat Cor de Jesús, amb 
diferents actes preparats amb molta il·lusió; amb Solemne Missa, 
i entreteniment per als més menuts, o un gran ball popular. Les 
festes van concloure amb un gran socarrat.

En la jornada del diumenge 5 de juliol, la imatge de la Mare de Déu 
de Fàtima va ser portada pels feligresos des del Temple Parroquial, 
per a iniciar el camí de volta fins a l’ermita del paratge del Monte 
Cabeço, on descansa durant tot l’any, en la coneguda romeria del 
Rosari de l’Aurora.

Les festes de la pedania d’Ubeda, dedicades a la patrona Santa 
Bárbara van començar el divendres 10 de juliol amb un sopar per a 
tots els veïns en la replaceta de l’ermita i ball a càrrec del grup Zafiro. 
Durant tot el cap de setmana es van celebrar diferents actes com la 
solemne missa de campanya seguida de la processó acompanyada 
musicalment per la Societat Unió Lírica Pinosense. 

El Culebrón és l’última pedania a celebrar-les abans de les Fira 
i Festes del Pinós, en honor a Sant Jaume. Després de la missa del 

dissabte la “Colla del Grup de Danses del Pinós”, obria la processó 
pels carrers de la pedania, on el patró va ser portat pels veïns. El 
diumenge va tindre lloc el VI Cross Popular que ha adoptat el nom 
de “Memorial Pepe el del Sequé” en honor al cuiner pinoser i que va 
tindre un gran èxit de participació. 

Els majors del Pinós ja tenen oficialment la seua reina i cort 
d’honor, després d’una emotiva cerimònia de coronació.

Les representants de l’Associació de Jubilats i Pensionistes “11 de 
Septiembre” també vivien una història de Princeses, en un escenari 
que evocava l’època medieval, i just en el dia en què se celebrava 
“El dia dels Abuelos”. La cerimònia va estar dirigida i presentada per 
José Francisco Ibáñez i l’Edil de Servicis Socials, Elisa Santiago.

La reina del 2014, Maribel Pérez, i les dames Pepita Bru i Francisca 
Pérez, passaven el testimoni a la Reina de 2015, Rosa Ortega Vilanova, 
i a la seua cort d’honor, formada per les dames Encarni Pérez Pérez 
i Pepita Albert Pérez.

Una vegada coronada la nova reina sonava l’himne del Pinós, i 
després el president de l’associació, Luis Monzó, dirigiria unes pa-
raules als presents, destacant que “tots tenim un mateix propòsit, 
el compromís dels nostres majors amb la societat dels seus pobles”.

Asunción Sánchez Zaplana, consellera de Servicis Socials en els 
anys 2012 a 2015, també va voler estar present, perquè li unix un gran 
vincle amb El Pinós, i especialment amb el col·lectiu de majors “11 de 
Septiembre”.

Tancava el torn de paraula l’alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, per 
a ressaltar qie “una de les millors oportunitats que he tingut osten-
tant este càrrec ha sigut poder conéixer gent tan meravellosa com 
vosaltres, que ens feu viure moments únics”.

Enguany van ser nombrosos els col·lectius i municipis amics que 
van acompanyar la reina i dames d’honor en este dia. 

Felicitació Reina Major i 
Infantil 2015

Javier Monzó pregonarà la fira 

El Pinós un anys més participa 
a la Desfilada Folcklòrica 
d’Alacant

Festes en paratjes i pedaníes
Coronada la nova reina dels nostres majors

Fira i Festes f
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La junta directiva del Pinós CF 
presenta la seua dimissió 

I Clínic de Futbol Sala del Pinós La Generalitat subvenciona al CB 
El Pinós

Gran participació en la carrera 
«MEMORIAL PEPE EL DEL SEQUÉ» 
en El Culebrón

Obertes les incripcions 

Campionat local

Cursos de natació

Francisco García subcampió de la 
Comunitat 

12 hores interclubs

Presentada la junta gestora del 
Pinós CF

FUTBOL FUTBOL SALA BÀSQUET ATLETISME

ESCOLES ESPORTIVES 

NATACIÓ

TIR OLÍMPIC 

PETANCA 

La Junta Directiva del Pinós C.F. que durant els dos últims anys va di-
rigir les destinacions del club, presentava la seua dimissió el passat 6 
de juliol. Mitjançant un escrit destacaven: “Ha sigut un honor el poder 
dirigir i gestionar el club esportiu més important de la nostra loca-
litat. Agraint l’ajuda inestimable i necessària de l’Excm. Ajuntament 
i, en concret, de la Regidoria d’Esports perquè el futbol es continue 
practicant al Pinós, així com a totes les empreses col·laboradores, a 
les persones que han aportat moltes hores de treball de forma al-
truista i a tota l’afició en general el recolzament rebut en tot moment 
durant estos dos anys”. 

El passat 18 de juliol, el Pinós acollia este gran esdeveniment que 
va congregar a 30 entrenadors de diversos punts d’Espanya. Els 
ponents foren Jesús Candela, actual seleccionador d’Irán i Nacho 
Rodríguez, entrenador de l’equip femení de la Universitat d’Alacant.

Pel matí va tindre lloc la jornada teòrica, i per la vesprada la part 
pràctica en el pavelló d’esports “Enrique Tierno Galván”. Les pràctiques 
es realitzaren amb la participació de jugadors de distintes categories del 
Pinós Atlhètic de Futbol Sala. Després de la sessió, Jesús Candela, Nacho 
Garrido i l’Alcalde, Lázaro Azorín van lliurar els diplomes acreditatius. 

Pedro Sánchez, coordinador de l’esdeveniment, va voler discul-
par-se per les modificacions de última hora en el cartell, tot i que ha 
destacat que el clínic ha sigut molt productiu i que la seua intenció és 
poder matindre’l cada any.

GRAN ÈXIT DEL TORNEIG DE FUTBOL SALA 
Un total de 53 equips participaren en el 6è torneig de Futbol Sala 
que es va desenvolupar durant els dies 27 i 28 de juny. Malgrat les 
elevades temperatures la competició va transcórrer amb normalitat 
en els dos pavellons “Enrique Tierno Galván” i “García Córdoba”.

Cal destacar que el club organitzador el Pinós Atlèhtic va ob-
tindre el campionat en tres categories: iniciació, aleví i benjamí, el 
subcampionat en prebenjamí i una tercera posició en infantil.

CAFÈ COLISEUM GUANYADOR DE LES 24 HORES DE FUTBOL SALA
Després de diversos anys, el Pinós va tornar a acollir un campionat de 
futbol sala 24 hores, amb la participació de 9 equips. Cafè Coliseum 
es va proclamar campió en vèncer per 6-3 al Grupo Jover

Classificació final: 1r, Cafè Coliseum (400 euros i trofeu); 2n, 
Grupo Jover (250 euros i trofeu); 3r, Yecla Futsal (100 euros i trofeu). 
El millor jugador del torneig va ser Gita del Yecla F.S. i el millor porter, 
Cristian del Grupo Jover. 

El club, rebrà una subvenció de 823 euros de la Generalitat Valen-
ciana, per la seua participació en el nivell d’iniciació al rendiment 
en els xxxIII Jocs Esportius de la Comunitat Valenciana per a la 
temporada 2014-2015.

Esta ajuda econòmica servirà per fer front a les diverses des-
peses que s’han originat com arbitratges i quotes de federació. 

Este any s’ha celebrat la sisena edició recordant a Pepe, el qual va ser 
un dels fundadors de la carrera.

Al voltant de 100 caminants i 216 corredors participaren en la carrera 
organitzada pel Club d’Atletisme El Cabeço. El campió de la prova de ve-
locitat va ser Francisco Javier Calpena, de Yecla, amb un temps de 20:13 
minuts, mentre que el primer classificat local arribaba als 22:19 minuts, 
Francisco Ferri Bernal. En categoria femenina, amb un temps de 25:59 mi-
nuts, creuava la meta Amalia Pérez Sáez i la primera local, Eva Marhuenda 
Serrano, ho feia als 29:11 minuts. El primer caminant masculí va ser Tomás 
Sánchez de Caudete i en femení la pinosera Francisca Nohales.

Andrés Puche, membre del Club, va llegir un poema que ell va escriure 
dedicat a Pepe el del Sequé, sent així recordat pels presents, un dels seus 
amics Chus, va recollir de mans d’Andrés el poema en record de Pepe.

La prova va comptar amb la col·laboració de la Regidoria d’Esports, 
Protecció Civil, Creu Roja, Policia Local i la Metgessa Aurora Rico. 

GUARDIOLA CAMPIONA 
AUTONÒMICA 
L’atleta pinosera continua 
sumant èxits proclamant-se 
campiona autonòmica en la 
prova de 10 Km marxa cele-
brada a Castelló. En la prova, 
van competir hòmens i dones 
alhora. Mª José va finalitzar 
amb una marca de 50’42”, 
temps que li dóna mínima per 
a participar en el Campionat 
d’Espanya Absolut i que la 
col·loca com a primera en el 
rànquing d’Espanya de vetera-
nes i setena absoluta. 

La Regidoria d’Esports de l’Ajuntament del Pinós obri el termini 
d’inscripcions per a la nova temporada en les diferents escoles es-
portives municipals. 

Des del dilluns 17 al divendres 25 d’agost i en l’horari de 10 a 14 hores, 
i de 17 a 21 hores, es portaran a terme les incripcions per als alumnes dels 
cursos passats en la consergeria del Pavelló “García Cordoba”, mentre que 
per a les noves inscripcions el termini s’obrirà el dilluns 1 de setembre. Per 
a la nova temporada el 2015-2016 les modalitats esportives oferides són: Ba-
llet clàssic, aeròbic infantil i d’adults, gimnàstica de manteniment, pilates, 
kàrate infantil i per a adults, gerontogimnàstica, spinning, multiesport…  

Les piscines municipals s’omplien d’amants de la natació el dissabte 18 
de juliol, amb motiu del campionat de natació local organitzat pel Club 
H2CROL, on es desenvoluparen diferents activitats. 

Entre elles una classe d’aquagym, a més d’experimentar una exhi-
bició de salvament que desenvoluparen els propis socorristes. El club 
també va voler mostrar les tècniques i exercicis de preparació que realit-
zen durant tot l’any amb una exhibició de natació en diferents categories. 

En finalitzar l’acte es va celebrar un berenar amb fruita i gelat, re-
partint un detall commemoratiu a tots els participants i realitzant el lliu-
rament de trofeus entre els membres del Club i l’Alcalde, Lázaro Azorín.  

Més de 300 persones han participat en els cursets de natació que s’han 
celebrat durant els mesos de juny i juliol. El primer torn va ser clausurat 
el 9 de juliol i el segon el 29 de juliol. En tots els casos, les autoritats locals 
van entregar una medalla commemorativa a tots els alumnes. 

Finalitzant juny es celebrava a Alzira el Campionat Territorial de la 
Comunitat Valenciana en la modalitat de pistola Standard. 

Tres pinosers participaven en esta prova que reunia als 50 mi-
llors tiradors d’esta especialitat en categoria sènior. Francisco García 
va quedar subcampió amb 540 punts, Alberto Serrano en el lloc nú-
mero 19 i Alejandro Santiago en el 22. 

Un total de 17 triplets de diverses localitats de la província partici-
paren en les 12 hores interclubs celebrades al Pinós.

El club guanyador va ser Ibi, seguit de Monfort. Cal destacar el 
gran ambient que es va viure en les pistes de petanca. 

Després de la dimissió de la Junta Directiva, el passat 21 de juliol, 
es presentava el grup de persones que, mitjançant una Junta Ges-
tora, es faran càrrec del Club.

La Junta Gestora està formada per Juan López Ruiz com a pre-
sident, secretari: Luis Antonio Blanco Martínez, tresorer: Isaías Mira 
Pérez, com a vocals: Fernando Vicente Bernal Pérez, Sergio Fabio 
Verdú Verdú, Evaristo Brotons Gil i José Francisco Ibáñez Miralles.

En la presentació també va estar present la regidora d’Esports, 
Silvia Verdú i l’Alcalde del Pinós, Lázaro Azorín, els quals van explicar 
com es va formar esta Junta després de la dimissió de l’anterior 
directiva.

Esta reunió també va servir per a presentar a l’entrenador del 
primer equip que este any militarà en primera regional, es tracta de 
Santi Rico, d’Elda, jugador del Pinós CF durant 6 temporades, la seua 
elecció ha estat motivada pel treball que desenvolupa en la base. 
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Opinióno Opiión o
LUCES ENCENDIDAS Y CALLES 
ENGALANADAS

Querid@s pinoser@s,

Un año más llega la Feria y Fiestas en honor a Nuestra Patrona la 

Virgen del Remedio, unas fiestas llenas de tradición, lo que las hace di-

ferentes ya que cada año las vivimos con renovado entusiasmo e ilusión.

Desde aquí animar a todos los pinoseros a participar y felicitar 

a todos aquellos que de una manera u otra colaboran en la organi-

zación de los distintos actos y donde la ilusión de los más pequeños 

está muy presente.

Se acerca la fecha del inicio de nuestras fiestas mayores y ahora 

nos corresponde a nosotros llenarlas de sentido, es el momento de 

salir a la calle, de llenar plazas, de compartir momentos de alegría 

y diversión con amigos y familiares, pero todo desde el respeto a 

las personas y a las cosas, la tolerancia y el saber estar, reservando 

unos minutos para recordar a quienes compartieron fechas pasadas 

y hoy no se encuentran entre nosotros. Es el momento de aparcar los 

problemas, y de participar en las actividades que se han preparado 

pensando en todos y que las disfrutemos al máximo.

Desde estas líneas queremos felicitar a la Cofradía de la Mare 

de Déu del Remei por el gran trabajo realizado para rendir homenaje 

a nuestra patrona e invitaros a cuantos actos y cultos se realicen en 

su honor, y, de forma especial, en los solemnes momentos como la 

Ofrenda y la Procesión, que tendrán lugar el 7 y 8 de agosto.

Aprovechamos también la ocasión para dar la bienvenida a cuan-

tos vecinos se han venido a vivir a Pinoso en estos últimos meses y 

van a vivir las primeras fiestas patronales entre nosotros, en estos 

momentos sois uno más de nosotros, vivir y disfrutar las fiestas 

como tales.

En nombre de toda la agrupación local del Partido Popular de 

Pinoso y en el mío propio que paséis unas muy felices fiestas.

¡Visca la Mare de Déu del Remei!

María José Jover Soro

Portavoz y Presidenta del Partido Popular de Pinoso

Constitución de la Excma. Diputación de Alicante
El pasado viernes 17 de julio tuvo lugar la Constitución de la Excma. 
Diputación de Alicante donde juró su cargo el nuevo Presidente 
César Sánchez y un total de 14 diputados por el PP, con el voto en 
la investidura del único representante de Ciudadanos.

En la comarca del MEDIO VINALOPÓ contamos con un repre-
sentante en el ente provincial, el Diputado Provincial Pascual Díaz 
Amat. Estamos convencidos que hará una gran labor por la comarca 

y atenderá tantas cuestiones y necesidades que Pinoso requiera de 
la Diputación.

La portavoz y presidenta del Partido Popular de Pinoso tuvo la 
oportunidad de felicitar personalmente tras la investidura al nuevo 
presidente y al resto de componentes de la cámara. Una vez pase el 
período estival se retomará el contacto con los diputados delegados 
de áreas para mantener reuniones de trabajo.

Desde el Partido Popular de Pinoso también se quiere agrade-
cer el gran gesto de nuestro Presidente Provincial, Pepe Císcar, que 
antepuso el interés general al interés particular por presidir esta 
institución. ¡Nueva etapa en la Diputación alicantina!

Partido Popular de Pinoso
www.popularespinoso.jimdo.es

Síguenos en Facebook

LOS SOCIALISTAS DE PINOSO

OS INVITAMOS A VIVIR INTENSAMENTE 

NUESTRAS FIESTAS PATRONALES

Cada año, al llegar julio, llega el mo-

mento de hacer un alto en el camino 

para dejarnos llevar por todo lo bueno 

que nos ofrece nuestra Feria y Fiestas. 

Desde el partido socialista en Pinoso, 

queremos afrontar esta celebración de 

la mejor forma, pues la diversión y el 

entretenimiento, siempre son necesarios 

en nuestras vidas y con el grueso de ac-

tividades que se han organizado desde la 

concejalía de Fiestas, seguros estamos 

que disfrutaremos al máximo.

Este año, desde la Concejalía de Fies-

tas, se ha apostado por actividades que 

son seña de identidad del municipio, con-

tando con la participación de la práctica 

totalidad de los grupos locales, además 

de la creación de nuevos eventos cultu-

rales y festivos para todos los públicos. 

Estas son algunas de las premisas que 

desde el PSOE en Pinoso nos marcamos 

hace ya cuatro años y que queremos se-

guir fomentando. Por todo ello, deseamos 

que en estos días que nos llegan, todos 

los pinoseros y pinoseras disfrutemos al 

máximo, que nuestras fiestas mayores 

puedan servirnos de desconexión, con-

viviendo en gran armonía con nuestras 

gentes y visitantes.

De la misma forma, atendiendo a las 

nuevas tecnologías, y servicios que se 

nos ofrecen desde las redes sociales, se 

ha creado una aplicación para móvil, bajo 

el nombre Fira i Festes, que nos permitirá 

conocer todos los pormenores de nues-

tras fiestas patronales. Todas las perso-

nas que se descarguen esta aplicación 

recibirán diariamente una notificación 

recordatorio de los actos a celebrar.

 Asimismo la página web del 

Ayuntamiento de Pinoso también ofrece 

una interesante opción a la hora de 

cumplimentar solicitudes, ya que estas 

se pueden hacer accediendo a la página 

www.pinoso.org, en el apartado trámites 

e instancia general. Nos podremos des-

cargar la solicitud, rellenarla y enviarla 

al correo electrónico ventanillaunica@

pinoso.org. Una vez se reciba en las 

oficinas municipales se contestará al 

remitente con el número de registro de 

entrada asignado. Una forma más diná-

mica a la hora de tramitar la larga lista de 

instancias que diariamente se registran 

en el Ayuntamiento de Pinoso.

Por tanto, con este tipo de premisas, 

y dado que nos encontramos inmersos 

en los pormenores de todo lo que ha 

de acontecer del 1 al 8 de agosto, dis-

frutemos de esta Feria y Fiestas 2015, 

de nuestra idiosincrasia y mostrémosla 

al mundo. Que estos días vuelvan a ser 

el tiempo de compartir, de diversión, de 

hermanamiento y en definitiva de vivir 

intensamente estos días, como solo los 

pinoseros y pinoseras sabemos hacer.

PSOE PINOSO
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Opinióno Colaboraciones c

Hola a todos, nos presentamos por primera vez en este medio 

que tantos pinoseros leéis. Somos la Asociación de Enfermos 

y Familiares de Alzheimer “Respir”, representada por nuestra 

Presidenta Juani Prats y su equipo directivo Elisa Santiago, Isa-

bel Oliver, María Carbonell, Consuelo Sánchez, Vicente Hernán-

dez, Sacri Albert y María Gómez. Esta Asociación se inició hace 

ya casi 10 años pero no fue hasta la llegada de este nuevo equipo 

directivo que nos pusimos las pilas y no hemos 

parado de iniciar y poner en marcha pro-

yectos y actos para poder ayudar a las 

personas y familiares que en nuestro 

pueblo sufren la Enfermedad de Al-

zheimer. 

Como antes decíamos, en la 

actualidad tenemos en marcha 

nuestro segundo proyecto; pu-

simos en marcha nuestro primer 

proyecto en el último trimestre de 

2014 y el segundo a principios de este 

año. En estos proyectos contamos con el tra-

bajo de un Psicólogo y una Técnica en Animación Sociocultural, 

así como una estupenda voluntaria; con el trabajo de ellos in-

tentamos que el cuidador tenga unas horas para poder realizar 

actividades cotidianas y así poder frenar el desgaste que los cui-

dadores sufren día a día. 

Con respecto a los Enfermos de Alzheimer qua acuden a los 

talleres los lunes y jueves de 10 a 13 horas, los profesionales in-

tentan mediante estas sesiones, frenar el desarrollo de esta en-

fermedad y al mismo tiempo estimular todas esas capacidades 

que aún mantienen.

Pero por mucha ilusión y esfuerzo que pongamos (la asocia-

ción), no es suficiente para poder seguir con todo ello, nos es 

necesaria la colaboración y ayuda de todos vosotros, pinoseros 

y no pinoseros. ¡Necesitamos más socios! Os lo expresamos aquí 

porque sabemos que nuestro “Cabeço” llega a muchos rincones 

y somos muchos los que leemos este medio; y porque por muy a 

pesar nuestro, sin vuestra colaboración la asociación no podrá 

seguir dando este apoyo tan necesario para los pinoseros que 

en la actualidad sufren, de manera directa e indirecta, esta en-

fermedad. 

A la vuelta de las vacaciones nos instalaremos en las nue-

vas instalaciones de Servicios Sociales, situadas 

en el edificio del “Geriátrico”, donde nues-

tros usuarios dispondrán de un espacio 

propio para desarrollar los nuevos ta-

lleres y donde podrán reunirse más 

usuarios y familiares que necesiten 

los servicios que presta nuestra 

asociación. 

Antes de despedirnos, qui-

siéramos dar las gracias al Exce-

lentísimo Ayuntamiento de Pinoso, 

encabezado por nuestro Alcalde, el Señor 

Lázaro Azorín, que desde el primer momento 

creyó en nosotros, en nuestros objetivos y proyectos, así como 

a la Concejala de Servicios Sociales por su apoyo desde que la 

nueva junta directiva se puso en marcha y a la Tercera Edad por 

cedernos durante estos meses una sala de su centro para poder 

realizar los talleres y las valoraciones de los usuarios. 

Ante cualquier consulta no dudéis en poneros en contacto con 

cualquier miembro de la asociación y una vez más os pedimos en-

carecidamente que colaboréis con nuestra asociación para poder 

seguir adelante y apoyar a los que más lo necesitan.

Una asociación la componen sus socios, sin socios no hay aso-

ciación…

¡¡¡OS NECESITAMOS!!!

Gracias por dedicar unos minutos de vuestro tiempo.

LA JUNTA DIRECTIVA

Comprometidos con las familias
afectadas por el Alzheimer¡FELICES FIESTAS A TODOS!

Nuestras fiestas patronales deben ser un tiempo único para compartir la 

convivencia fraterna, social y familiar. Por ello, desde Compromís pel Pinós 

deseamos a todos los conciudadanos una Feliz Feria y Fiestas en honor a la Virgen 

del Remedio.

Ahora es el momento de disfrutar y dejar a un lado rivalidades de cualquier 

tipo, pero sabed que los integrantes de Compromís estamos a vuestra entera 

disposición para que nos hagáis saber vuestras preocupaciones y procurar 

encontrarles una solución.

Desde aquí nos complacemos en felicitar a todos los vecinos y vecinas, 

y a quienes nos visitéis, y os invitamos a participar en los actos que se han 

organizado, para que entre todos procuremos darle más vida, si cabe, a nuestras 

merecidas fiestas patronales.

Compromís pel Pinós

ES HORA DE
DISFRUTAR

DE NUESTRAS
FIESTAS

Desde el Partido Demócrata de Pinoso queremos agradecer la participación y el apoyo obtenido por nuestra candidatura en las 

pasadas elecciones.

En esta nueva legislatura, la labor que desempeñará nuestro partido será en la oposición, pero será una oposición constructiva, 

atendiendo todas las demandas que nos hagáis llegar todos los ciudadanos.

Y en estas fechas tan señaladas también os queremos felicitar a todo el pueblo de Pinoso con motivo de la llegada de 

nuestras fiestas mayores, en honor a la Virgen del Remedio, deseando que paséis unos días agradables en compañía de vuestros 

familiares, amigos e invitados, y que todos los disfrutemos en paz y concordia, con alegría, esperanza e ilusión.

¡Felices Fiestas!

VICENTE RICO

PDPI

pel Pinós
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Medios de Comunicación mColaboracionesc
EJEMPLO DE SOLIDARIDAD

ADIÓS
A MÁXIMO
PRATS

A MI PADRE

La experiencia de José Augusto López Prats 
en tierras africanas ha sido inolvidable, el 
pinosero ha participado en el proyecto so-
lidario “Runners for Ethiopia”, una inicia-
tiva que comenzó en 2013 el presentador y 
aventurero Jesús Calleja durante la graba-
ción de uno de sus programas. Jordi Reig, 
fisioterapeuta y triatleta sería el encargado 
de poner en forma a Calleja para realizar la 
maratón de Awasa que se celebra en el país, 
allí se dieron cuenta de las deficiencias del 
país y decidieron poner en marcha la cam-
paña. Jordi es compañero de Universidad de 
José Augusto y a través de él se unió a este 
proyecto junto con otros fisioterapeutas y 
corredores aficionados de nuestro país.

El objetivo de “Runners for Ethipia” sirve 
para que los fisioterapeutas españoles como 
José Augusto enseñen las técnicas y moda-
lidades fisioterapéuticas a los fisios etíopes, 
así como tratar a deportistas de élite y jóve-
nes promesas del país. José Augusto como 
especialista en técnicas pioneras invasivas 
como epi guiada o punción seca ha formado 

a diferentes fisioterapeutas. Estas técnicas, 
tienen como ventaja que necesitan pocas se-
siones y tienen un gran rendimiento, lo que 
las hace especialmente aptas, ya que la visita 
de la expedición española fue de pocos días. 
A pesar de que los recursos en el país son es-
casos y no disponen de maquinaria ni mate-
rial de última generación, todos ellos dejaron 
parte del mismo para que pudieran poner en 
práctica lo que les habían enseñado. 

En el proyecto también han participado 
médicos, enfermeros y podólogos que tam-
bién ofrecieron su ayuda en el país e hicieron 
entrega de material sanitario en los diferen-
tes centros a los que acudieron.

El proyecto contaba además con otra 
acción solidaria, desde España se recogie-
ron alrededor de 600 pares de zapatillas de 

running nuevas o seminuevas, así como ropa 
deportiva donada por personas de España, 
que fueron entregadas a los jóvenes atletas 
de Etiopía, con escasos recursos.

En su estancia en el país africano, José 
Augusto tuvo la oportunidad de visitar po-
blados, tribus y convivir con sus habitantes, 
comprobando que son felices a pesar de las 
carencias que tienen, agradeciendo cualquier 
ayuda, aunque sea poca. El pinosero asegura 
que la maleta que se llevó ha vuelto con algo 
menos de peso, pero repleta de emociones 
y recuerdos. De hecho, califica la experien-
cia como inolvidable y por ello recomienda 
tomar parte en proyectos como este.

El pasado 2 de julio nos de-
jaba, a la edad de 98 años, 
Máximo Prats Rico.

Padre de Reme, Juani y 
Ana Mari, tan conocidas en 
Pinoso como lo fueron sus 
padres Máximo y Ascensión.

Se le recuerda como una 
persona de espíritu joven y 
muy activa.

La familia agradece las 
muestras de condolencia re-
cibidas por tan lamentable 
pérdida.

Para cualquier persona sus padres son los mejores, 
esto pienso yo de los míos: Máximo y Sunsioneta.

Mi madre falleció hace 11 años y recibió su reco-
nocimiento, ahora le toca a mi padre.

Era un hombre maravilloso que luchó y trabajó 
lo indecible, al frente de sus camiones, para sacar 
adelante a su familia, por la que se desvivía.

Hizo todos los sacrificios (eran tiempos difíciles) 
para que sus hijas tuvieran estudios, lo consiguió y 
estaba orgulloso de nosotros.

Tenía grandes conocimientos de mecánica y 
los utilizaba para ayudar a cualquiera, no solo a los 
suyos. La verdad es que sabía hacer de todo, era in-
creíble.

Cuando se jubiló se dedicó de pleno a mi madre. 
Su pérdida le sumió en una depresión y solo quería 
reunirse con ella. ¡Ya lo has conseguido! ¡Ya estás 
con tu “Serrana”!

No sé si nosotros hemos llegado a estar a tu al-
tura, pero lo hemos procurado. Al faltar mamá hemos 

respetado tu voluntad, aunque no estuviésemos de 
acuerdo, pero… eras tan tozudo.

Papá, gracias por todo lo que nos has transmitido 
y por ser como eras: gran esposo, gran padre, gran 
abuelo, gran bisabuelo, y gran amigo de los niños.

Siempre estarás con nosotros.
REME

Gracias de corazón a todos los que le presentaron 
sus respetos, directa o indirectamente, en su vela-
torio y funeral.

Los medios de comunicación 
de Pinoso reinauguran sus 
instalaciones
El pasado viernes 17 de julio, muchos pinoseros quisieron acercarse 
hasta las instalaciones de los Medios de Comunicación Municipales 
en la Casa de Cultura para ver las reformas llevadas a cabo.

Los trabajadores de los medios fueron los encargados de guiar 
a los visitantes por las nuevas instalaciones en las que destaca una 
nueva sala de redacción mucha más amplia y cómoda donde entra luz 
directa del sol. Además se ha ampliado una sala que será un nuevo 
estudio de grabación en un futuro. También en la antigua biblioteca se 
ha reubicado el archivo de los medios, que cuenta tanto con material 
documental escrito y audiovisual.

El actual edil de Fiestas, César Pérez, ha acudido a la reinaugura-
ción, orgulloso de cómo han quedado las instalaciones tras las obras, 
trabajo que organizó como anterior Coordinador de los Medios, cargo 
que actualmente ostenta Elena Mira. 

Cuñas Publicitarias (30”) Precio 30% descuento a los comercios 
de Pinoso

Unidad 3€

Grupo de 48 cuñas / mes
2 diarias (lunes a viernes) - (1 sábado y 1 domingo)

60€ 42€

Grupo de 88 cuñas / mes
4 diarias (lunes a viernes) - (1 sábado y 1 domingo)

100€ 70€

Concepto Importe
Envíos a nivel nacional Doce ejemplares 24€

Envíos a nivel internacional Doce ejemplares 35€

Concepto Importe
Contraportada monocroma 75€

Contraportada a todo color 120€

Toda página impar 47€

Toda página par 58€

Impar inferior (media página) 28€

Par inferior (media página) 29€

Impar faldón inferior (cuarto de página) 18€

Par faldón inferior (cuarto de página) 24€

Tarifas de publicidad en Radio Pinoso

Suscripciones:
Boletín de información municipal El Cabeço
Si estás interesado en renovar tu suscripción contacta con nuestra redacción, a través del 
teléfono de Radio Pinoso (966 97 01 39) o por correo electrónico (radiopinoso@gmail.com), 
indicándonos el nombre y apellidos del destinatario y su dirección completa.

Tarifas suscripciones boletín El Cabeço

Tarifas de publicidad en el boletín El Cabeço

Comparte con 
El Cabeço tus 
experiencias fuera 
de nuestro país

LA RADIO EN FIRA

¿Conoces a algún pinosero/a que resida 
en el extranjero? Proponle participar en 
nuestra revista o pásanos sus señas para 
que podamos ponernos en contacto con 
él o ella. 

3 de agosto: Junto al parque Doña Maxi

4 de agosto: Fiesta de los quintos

5 de agosto: Badén de Rico Lucas

6 de agosto: Calle ganadora

7 de agosto: Plaça del Molí
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Des del Cole dDes del Coled

Les bústies de l’amistat

COL.LEGI PÚBLIC
SANTA CATALINA...

Per a finalitzar el Projecte Comenius “Waste not, want not” que 
hem dut a terme durant dos cursos, en l’escola Santa Catalina, dues 
mestres del centre, el passat mes de maig, vam viatjar a Kouvola 
(Finlàndia), i vam visitar una escola amb l’oportunitat de conèixer el 
funcionament, del tan prestigiós, sistema educatiu finés.

Els dies que va durar el viatge, visitarem l’escola “Mansikka-
mäki”. Vam estar dins de les aules, i vam poder viure a temps 
reial, el dia a dia de l’escola finlandesa, amb un funcionament molt 
diferent al nostre.

Va ser molt gratificant, el poder comunicar-te amb molts mes-
tres de diferents països, i amb els mateixos alumnes del centre, 
amb la llengua vehicular del projecte, que era l’anglès. Molt inte-
ressant també, vore com els alumnes s’esforçaven per comuni-
car-se amb nosaltres, i era molt graciós vore com alguns, anaven 
encara més enllà, i ho intentaven en castellà. 

Com a valoració global d’aquest Projecte Comenius, hem de 

destacar que ens ha aportat molt, tant a nivell personal, als mes-

tres que hem tingut la gran sort de poder viatjar, com a nivell del 

centre. Ja que hem de tindre la ment molt oberta i agafar totes 

aquelles idees que ens agraden, i poder-les aplicar en el nostre 

centre. En referència a l’anglès, és una motivació grandíssima, 

per als mestres i alumnes (en les videoconferències). En aquestes 

situacions, es quan t’adones que és molt necessària i molt útil.

I per a finalitzar, destacar, que hem sol·licitat participar en 4 pro-

jectes “Erasmus plus” més i que estem a l’espera que ens confirmen 

la inclusió en algun d’ells.

Esperem pròximament, informar-vos que continuem en un 

altre projecte.

Els mestres del CEIP San Anton, ja estem planificant i preparant el proper curs 2015/16. 
Com sempre, el que volem és millorar les nostres capacitats docents per tal d’oferir 
als alumnes un ensenyament de qualitat. Per aquest motiu la formació permanent és 
imprescindible. És per això que el dia 2 de juliol, al llarg de tot el matí, els mestres 
del centre vam tenir una xarrada informativa impartida pel docent, Ramón Formoso 
Martínez, del C.P. Giner de los Rios de Yecla, sobre el mètode d’ensenyament de les 
matemàtiques conegut com ABN.

ABN, significa “Método Abierto Basado en Números”. Aquest mètode fou creat i 
desenvolupat per un inspector d’educació de Cádiz, Jaime Martínez Montero, i com ell 
mateix diu: “El ABN sirve para mostrar que es posible calcular de otra manera: más 
motivadora, más fácil, más conectada con el pensamiento de los niños, más adaptada a 
sus futuras necesidades. En definitiva, del modo más eficaz para que los alumnos alcancen competencia matemática”.

La idea és continuar amb la formació sobre ABN al llarg del proper curs escolar i començar a aplicar-lo als nostres alumnes el curs següent. 
També, per a l’any 2.015/16 tenim planificat realitzar formació en metodologies basades en el treball per projectes, centres d’interés i/o tasques.

Volem tendir cap a una escola en la que no hi haja que aprendre ciencia, si no en la que s’aprenga a pensar científicament la realitat que ens 
rodeja i en la que el xiquet encontre l’òptim desenvolupament de la seua personalitat.

COL-LEGI PÚBLIC SAN ANTÓN
PeRQUÈ vOLeM MILLORAR

Festa de graduació a l’Institut L’escola infantil va celebrar el 
seu fi de curs 

El 10 de setembre s’inicia el curs escolar 

Reunió per a minimitzar l’entrada de la LOMQE

La nostàlgia i les anècdotes estigueren presents el passat 25 de 
juny a la festa de graduació, en la qual els alumnes de l’institut del 
Pinós de 4t d’ESO, 2n de PCPI i 2n de Batxillerat recolliren els seus 
diplomes i orles. Una festa amb emotius discursos.

Alguns professors, així com la presidenta de l’AMPA, Rosa Nico-
lás, van tindre paraules d’alè i orgull per als alumnes que rebien els 
seus diplomes. També la directora del centre, Rafaela Verdú, va voler 
donar ànims perquè continuaren amb els seus estudis.

En la festa es va lliurar un premi de 100 euros a l’alumna Isabel 
María Castelló pel disseny del logotip del centre. Durant l’acte es va 
projectar un vídeo compost de diferents imatges de moments viscuts 
entre els docents i els estudiants. 

El centre educatiu va acabar el curs lectiu el divendres 26 de juny 
amb una gran festa que va comptar amb la presència del Mago Edy.  
L’AMPA de l’Escola Infantil “La Cometa” va convidar els alumnes 
al menjar.

Dies abans els alumnes que finalitzaven la seua etapa en este 
centre, van rebre l’orla conmemorativa en la seua particular festa 
de celebració.  

L’aplicació de la LOMQE (Llei Orgànica per a la Millora de la Qualitat Educativa) en la Co-
munitat Valenciana serà minimitzada per al proper curs, segons ha anunciat el conseller 
d’Educació, Vicent Marzà, en la reunió que va mantindre fa uns dies amb els equips directius 
dels centres educatius d’Alacant, a la qual van assistir els direcors dels col·legis públics de 
Pinós, San Antón i Santa Catalina, i de l’institut “José Marhuenda Prats”. 

CURS ESCOLAR 2015-2016 INICI DE CURS FI DE CURS

INFANTIL I PRIMÀRIA 10 de setembre 21 de juny

SECUNDÀRIA I BATXILLERAT 11 de setembre 17 de juny

VACANCES DE NADAL Del 23 de desembre al 6 de gener

VACANCES DE PÀSQUA De 24 de març al 4 d’abril

DIES FESTIUS I NO LECTIUS (PER CONSELLERIA)

9 d’octubre DIA DE LA COMUNITAT VALENCIANA

12 d’octubre DIA DE LA HISPANITAT

7 de desembre DIA DE LA CONSTITUCIÓ

8 de desembre INMACULADA CONCEPCIÓ

DIES FESTIUS LOCALS I NO LECTIUS (PEL CONSELL ESCOLAR MUNICIPAL)

8 de febrer – 18 de març – 2 de maig

SUBVENCIONEN EL GABINET PSICO-
PEDAGÒGIC 

La Generalitat ha concedit a l’Ajuntament 
del Pinós una subvenció de 9.871,24 euros, 
per ajudar en les despeses del gabinet psi-
copedagògic municipal, servei que depèn 
de la Regidoria d’Educació. Esta subvenció 
deurà ser justificada del 30 de setembre al 7 
d’octubre per part del consistori pinoser.  

NOUS ORDINADORS PER A 
L’INSTITUT
Es tracta d’una iniciativa de l’AMPA del 
centre, la qual ha finançat tres noves 
unitats d’ordinadors portàtils.

El lliurament d’unitats es va portar 
a terme el dimecres 1 de juliol. Estes 
aportacions no serien possibles sense la 
col·laboració dels pares i mares que són 
socis de l’AMPA. 
EL 85 % D’ALUMNES SUPERA LA 
SELCTIVITAT
L’Institut del Pinós, “José Marhuenda 
Prats”, continua enregistrant un alt índex 
d’aprovats en les proves d’accés a la 
universitat, que es van realitzar els dies 7, 
8 i 9 de juliol. 

En les últimes celebrades, corresponents 
a la segona convocatòria, 15 dels 17 alumnes 
que es van presentar van aconseguir superar-
les, cosa que suposa un índex d’aprovats del 
88,2 %. 
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TELÉFONOS DE INTERÉS 

Horario de Autobuses
consultar en la página web del Ayuntamiento de Pinoso

http://www.pinoso.org/accesos-y-transportes/

FARMACIAS DE GUARDIA

Farmacia Laura Mauricio
Agost:

Del 1 al 2, del 10 al 16 y del 24 al 30
Setembre:

Del 1 al 6, del 14 al 20, y del 28 al 30

Telf. 96 547 71 73 

Farmacia Jorge-Pérez
Agost:

Del 3 al 9, del 17 al 23 y el 31
Setembre:

Del 7 al 13 y del 21 al 27

Telf. 96 547 70 68 

Se acercan unos días llenos de alegría, una cita 

festiva que cada primera semana de agosto 

inunda nuestras calles de ilusión y alegría, 

con feriantes que recorren muchas po-

blaciones y que del 1 al 8 de agosto se 

instalan en nuestra localidad para el 

disfrute de todos.

Desde la Concejalía de Fiestas, han preparado muchas 

actividades para ninos, jóvenes y mayores, que como siempre estarán arropadas por 

los ciudadanos de Pinoso y de los muchos visitantes que cada año acuden a disfrutar 

de nuestra Feria y Fiestas.

Por este motivo, y para que no os perdáis ninguno de los actos, desde El Cabeço os 

ofrecemos un abanico con todas las actividades  que se han organizado para la Feria y 

Fiestas de Pinoso, en honor a nuestra patrona, la Virgen del Remedio. 

El Cabeço les regala un abanico con los 
actos de Feria y Fiestas 
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Tan sols una lectora ha trobat el lloc 

que proposàvem en el número ante-

rior i ens ha enviat la seua fotogra-

fia. Enhorabona a la guanyadora!!!

En este exemplar vos proposem 

altre racó del poble. Recorda que 

per a participar hauràs d’enviar-nos 

una fotografia on aparegues tu i el 

lloc que et proposem (dient-nos en 

quin carrer està), al nostre correu 

radiopinoso@gmail.com, o portar-la 

personalment als nostres estudis de 

Radio Pinós, indicant-nos nom, cog-

noms i telèfon per a poder cridar-te 

en cas de resultar guanyador.

Entre els encertants sorteja-

rem una impressora multifunció 

Canon, gràcies a l’empresa local 

Informàtica El Pinós. El nom del 

guanyador serà publicat al pròxim 

Butlletí de El Cabeço. Data màxima 

per a rebre les vostres fotografies: 

25/9/2015c
o

n
c

u
r

s

PUBLIC
IDAD

LA GUANYADORA DEL CONCURS ÉS  ADELA PÉREZ GONZALVEZ
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Agenda Cultural aAgenda Culturala

Dilluns, 7 
Inauguració de la Setmana Cultural a càrrec de Taules Teatre

A les 19 hores / Teatre Auditori

Dimarts, 8 
Senderisme al Monte Cabeço, a les 9 hores

Grup de varietats de Monòver i Sax

A les 19 hores / Teatre Auditori

Dimecres, 9
Esmorzar popular amb la tradicional elaboració de gachamigues, 

a les 10 hores

A les 17 horas / Bingo amb regals

Dijous, 10 
Senderisme (Lloc per determinar) 

Divendres, 11 
Missa a les 11 hores en la Parròquia “San Pedro Apóstol”
A continuació, homenatge als soci i socia de major edat
Seguidament entrega de trofeus al Centre de la Tercera Edat
Al términi es servirà un vi d’honor per als assistents
A las 19 horas, actuació de Mª Jesús i el seua acordeó al Teatre Auditori

Dissabte, 12
A les 13 hores, sessió vermut al centre dels majors
Clausura a càrrec de la Rondalla Coral “La Ilusión”
A les 19 horas / Teatre Auditori

Concert Cesc Freixas

“Adéu Estiu-Hola Tardor”

Divendres,  25 de setembre

A les 21:00 hores

Lloc: Pati del Centre Cultural “El Pinós”

Entrada gratuïta

El Cabeço no es fa responsable de qualsevol modificació en la programació

Agenda CulturalAgenda Culturala
PROGRAMACIÓ 

SeTMAnA 
CULTURAL 

TeRCeRA eDAT
«11 De 

SePTIeMBRe»

P R O G R A M AC I Ó  F I R A  I  F e STA 

S e T e M B R e 

Del 7 al 12 de setembre

“ADÉU ESTIU-HOLA TARDOR”

CONCERT
AMB 

CESK FREIXAS
DIVENDRES 25 DE SETEMBRE

LLOC: PATI DEL CENTRE CULTURAL EL PINÓS
HORARI: 20 H. ENTRADA GRATUÏTA R E G I D O R I A  D E

CULTURA I  JOVENTUT

Organitza:




